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TEMMUZ-EYLÜL 2009
SAYI: 91                 

TMMOB ZİRAAT MÜHENDİSLERİ ODASI

HABER BÜLTENİ

ESKİ ODA BAŞKANLARIMIZDAN  
CEMİL KALELİ’Yİ YİTİRDİK 

Oda’mızın 1969 - 1971 yılları arasında Genel Merkez Yönetim Kurulu Başkanlığı görevini yapan 
Sayın Cemil KALELİ’yi 8 Ağustos 2009 günü sabaha karşı yitirdik.

Cemil KALELİ 1928 yılında Zile’de dünyaya geldi. 1951 yılında Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi’nden mezun oldu. Askerlik görevi sonrasında Tarım Bakanlığı’na girdi. Toprak muhafaza 
konusunda Amerika’da aldığı eğitim sonrasında, 1952 - 1956 yılları arasında Tarsus’ta Sulama Ekip 
Şefi olarak çalıştı. 1957 - 1961 yılları arasında Ankara’da, Toprak Su Genel Müdürlüğü’nde Sulama 
Şube Müdürlüğü görevini yürüttü. 1961 - 1965 döneminde, Devlet Planlama Teşkilatı’nda Tarım 
uzmanı olarak hizmetlerine devam eti. 1965 yılında kamudan ayrılarak, kurduğu Modern Tavukçuluk 
Sanayi A.Ş.’de 1965 - 1969 yılları arasında kanatlı sektöründe öncü çalışmalar yaptı. 1969 yılında 
Türkiye’de ilk tarımsal mühendislik ve müşavirlik bürosunu kurarak 26 yıl boyunca mühendislik 
birikimini projelerle yaşama aktardı. 

1969 - 1971 yılları arasında Oda Başkanlığımızı yapan Sayın KALELİ, ilk kez Oda Genel Sekreterliği 
kurumunun kurulmasını sağladı. Şubeleşme, diğer Oda’larla ilişkilerin güçlendirilmesi, ürün bazında 
sempozyumların yapılması alanlarında da başarılı çalışmalar yürüttü. 

Ziraat Mühendisleri Oda’mız tarafından 2001 yılında hizmet ödülü verilen Cemil KALELİ, törende 
yaptığı kısa konuşmada şunları söylüyordu; 

“Tüm yaşamım boyunca eriştiğim en yüce mertebe, ziraat mühendislerini temsil eden ZMO 
Başkanlığı olmuştur. Bu görevi bana veren tüm meslektaşlarıma çok çok teşekkür ediyorum. 
Yıllar sonra dahi, böyle bir ödüle beni layık gören jüri üyelerine ve Oda’mız Yönetim Kurulu 
Başkan ve üyelerine çok çok teşekkür ediyorum”

Mesleği ve meslektaşlarına gönülden bağlı, birçok alanda ilkleri gerçekleştiren sevgili Cemil 
KALELİ’yi, sevgi ve saygı ile son yolculuğuna uğurladık.

Acımız büyük, tüm camiamızın başı sağolsun...  
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ACI KAYBIMIZ 
SEDAT’IMIZI YİTİRDİK 

Adana Şube Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Sedat SOYKAN’ı 15 Temmuz 
Çarşamba günü kaybettik. Sedat SOYKAN 1973 yılında Adıyaman Besni’de 
doğdu. 1995 yılında Çukurova Üniversitesi Ziraat Fakültesi Bitki Koruma 
Bölümünü bitirdi. Serbest çalışan Sedat SOYKAN son üç dönem Şubemiz 
Yönetim Kurulu Üyesiydi. Üyemiz Özlem SOYKAN’la evli olan değerli 
dostumuz sevgili Bengisu ve Ilgaz’ın babasıydı. 

Onurlu ve dürüst yaşadı,

Bizleri kederler içinde bırakarak gitti.

Anısı önünde bir kez daha saygıyla eğiliriz.
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ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN 14 Ağustos Cuma günü Trabzon’un Tonya ilçesinde katıldığı toplantıda, 
Türkiye tarımının genel durumu, ülkemizdeki yanlış hayvancılık politikası ve fındıkta üreticilere dayatılan yeni fındık 
stratejisi uygulamaları hakkında çiftçilere bilgi verdi.

ODA Başkanımız GÜNAYDIN, Trabzon Şubemizi de ziyaret ederek üyelerimiz ile bir araya geldi ve önemli bir basın 
açıklamasında bulundu. Şubemiz Lokalinde yapılan basın açıklamasında ODA Başkanımız, tarımdaki son gelişmeler, 
fındıkta uygulanan politikalar, zirai ilaçların reçeteli satılması, GDO’lu ürünler, gıda üreten iş yerlerindeki Sorumlu Yö-
neticiliğin kaldırılması, Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın yeniden yapılanması ve 4B’li çalışanların sorunlarına yönelik 
konulara değindi. 

FINDIK
ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, “750 rakımın üzerin-
de kalan fındık alanlarının sökülmesini” öngören yeni fındık stra-
tejisi ile ilgili olarak üreticilerle de görüştü. GÜNAYDIN ve bera-
berindekilerin, yerinde yaptıkları incelemeler sonucu, Trabzon’da 
fındık tarımı yapılan 750 rakım civarındaki alanlarda, fındığa al-
ternatif aranmasının beyhude bir macera olduğu ortaya çıkmıştır. 
Bu görüş üreticilerle yerinde paylaşılmıştır.

ODA’mız Başkanı Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 2009 yılı fındık se-
zonu dolayısı ile pazara inen fındık ile ilgili olarak, üreticinin alın 
terinin gerçek değerini bulması adına yapılan maliyet analizleri 
çerçevesinde fındık fiyatının ne olması gerektiği hakkında görüş-
lerini belirtti. GÜNAYDIN, fındığın şu an 3-3,5 TL olan fiyatının 
en az 5-6 TL olması ve alan ödemesinden gelecek ortalama 1 TL 
ile üreticinin cebine ortalama 6-7 TL’lik rakamların girmesi ge-
rektiğini ifade etti.

SORUMLU YÖNETİCİLİK 
Kilpa A.Ş. de Sorumlu Yönetici olarak çalışan ODA’mız üyesi Osman YALÇIN ve Akçaabat Meydan Fırını’nda 
Sorumlu Yönetici olarak çalışan ODA’mız üyesi Nizam YAVUZ, ODA Başkanımız Gökhan GÜNAYDIN, Trabzon 
Şube Başkanımız Mehmet TAÇOĞLU, II. Başkanımız Yrd. Doç. Dr. Nadir BAŞÇINAR ve Sayman Avni AYDIN 
tarafından ziyaret edilerek sorunları dinlendi. Bakanlığın 
Sorumlu Yöneticiliği kaldırma çalışmaları nedeniyle birçok 
meslektaşımızın işsiz kalma tehlikesi ile karşı karşıya olduğu 
ve buna karşı ODA’mızın yürüttüğü haklı mücadelede gelinen 
son nokta, bizzat Başkanımız Gökhan GÜNAYDIN tarafından 
meslektaşlarımıza aktarılarak mücadelenin her platformda 
sürdürüleceği belirtildi.

ZİRAİ İLAÇ BAYİLİĞİ
Trabzon’da tarımsal çeşitlilik bakımından başta gelen ve en fazla zirai ilaç bayii olan Akçaabat ilçesinde faaliyet 
gösteren zirai ilaç bayilerinin işyerlerine gidilerek sorunları dinlendi. Bayilerimiz reçeteli satış sisteminin uygu-
lanabilirliğinin zorluğu sebebiyle, azalan ilaç ve tohum satışı kazançlarının düşmesinden yakınarak, bu sorunları 
ile diğer özlük haklarının iyileştirilmesini talep ettiler. ODA Başkanımız GÜNAYDIN, tarım politikasının üretici 
ve diğer tarım bileşenlerinin talepleri doğrultusunda düzenlenmesi ve herkesin kazanacağı bir sistemin kurulması 
gerektiğini meslektaşlarımıza ifade etti.

DOĞA-ÇEVRE TAHRİBATI YARATACAK  
ORGANİZE SANAYİ BÖLGESİ’NE HAYIR!
Çevresi, yerleşim yerleri, akarsu kaynakları, yaylaları ve doğal güzellikleri ile bilinen Trabzon İli Akçaabat İl-
çesi Şinik Beldesi’nde; anayola 10 km. mesafede,  yaklaşık 700 m. Rakımlı bir tepe üzerine Organize Sanayi 
Bölgesi kurulması planlanmaktadır. Arazisinin bir bölümü kamulaştırılan, etüt proje aşaması devam eden, çevre 
katliamına neden olabileceği şimdiden ortada olan Organize Sanayi Bölgesi, ODA’mız Başkanı Dr. Gökhan GÜ-
NAYDIN ve Trabzon Şube Yönetim Kurulu Üyelerimiz tarafından incelenerek, Şinik Belediye Başkanı Cemil 
PEHLEVAN’dan bilgi alınmıştır. Belirtilen bölgenin OSB’den daha ziyade turizm, sağlık ve spor amaçlı entegre 
bir tesis için çok daha uygun olacağının altını çizen ODA Başkanımız, kamuoyunun bu konuya ilgisini çekerek, 
yetkililerin aldıkları OSB kararını yeniden gözden geçirmelerini talep etmiştir.

ZİYARETLER
ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN ve Yönetim Kurulu Üyelerimiz, 29 Mart yerel seçimlerinde Akçaabat İlçesi 
Şinik Beldesi’nde Belediye Başkanı seçilen Trabzon Şubemiz Yönetim Kurulu Üyesi Cemil PEHLEVAN ile Beşikdüzü 
İlçesi Belediye Başkanı ODA’mız Üyesi Ramis UZUN’u ziyaret ederek seçim başarılarından dolayı kutladı. Belediye 
Başkanlarına, ODA’mızın tarım, çevre, imar ve ülke sorunları doğrultusunda taleplerini belirten ODA Başkanımız, bu 
talepler çerçevesinde halk yararına toplumsal belediyecilik anlayışının hayata geçirilmesinin gerekliliğini vurguladı. 
ODA Başkanımız, her iki Belediye Başkanından Ziraat Mühendisleri Odası’nın tarım, çevre ve ülke sorunları ile ilgili 
görüşleri doğrultusunda görev yapacakları sözünü alarak beldelerde incelemelerde bulundu. 

2009-2010 yılı balık avı sezonunun başlaması nedeni ile ilimiz balık haline gelen balık miktarı ve Karadeniz’de balıkçılı-
ğın sorunları, Trabzon Şube II. Başkanımız, KTÜ Sürmene Deniz Bilimleri Fakültesi Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Nadir 
BAŞÇINAR tarafından ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN’a aktarılarak, yerinde inceleme yapıldı.

 ÜYELERİMİZİN YANINDAYIZ

ETKİNLİKLERİMİZ
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ULUKIŞLA MADENCİLİĞİNE KARŞI KÖYLÜLERDEN DESTEK TALEBİ
Ulukışla’da başlatılan altın madenciliği faaliyetlerine karşı çıkan köylüler, ODA’mız Başkanı Dr. Gökhan GÜNAYDIN’ı 
ziyaret ederek, destek talebinde bulundular.

BASIN TOPLANTISI:  
ULUKIŞLA’DA ALTIN MADENCİLİĞİ 

POLİTİKASINDAN VAZGEÇİN
Bolkar Dağları Platformu, 15 Eylül 2009 Salı günü ODA’mızda bir basın toplantısı yaparak, Niğde Ulukışla’da 
altın madenciliği girişiminden vazgeçilmesi çağrısında bulundu. Toplantıda basın açıklaması metnini ODA’mız 
II. Başkanı Dr. Turhan TUNCER okudu. 

TMMOB’a bağlı Ziraat, Kimya, Jeoloji, Metalürji ve Çevre Mühendisleri; Peyzaj Mimarları ve Şehir Plancıları 
Odaları, Tüketici ve Ekoloji Örgütleri, sivil toplum kuruluşları, sendikalar ve derneklerden oluşan 30 örgütün yer 
aldığı Bolkar Dağları Platformu, Niğde İl Özel İdaresi’nin altın madenine yönelik ihaleyi gerçekleştireceği 16 
Eylül 2009 tarihinde Niğde’de bir miting düzenleyeceğini duyurdu. Platformun basın açıklaması aşağıdadır.

Ulukışla’da Gümüştaş Şirketinin siyanürle altın arama ve işletmeye yönelik çabaları son günlerde giderek hız kazandı. Bu gelişme bölgede yaşayanlarda büyük bir kaygı 
ve endişeyle karşılanmaktadır. Gümüştaş Şirketi’nin Bolkar Dağları eteklerinde yaptığı maden arama faaliyeti sonucunda işletmeyi önce Bolkar dağarlının zirvesindeki 
Maden Köyüne yapacağını açıklamıştı.  Daha sonra bu bölgede kuracağı işletmenin çıkaracağı zehirli ve öldürücü atıkların, bölgenin yeraltı sularına karışacağına yönelik 
bilimsel raporlar soncunda işletmeyi bu köye kurmaktan vazgeçti. 

Fakat bu kez işletme yine Bolkar Dağları eteklerindeki Porsuk ve Hasangazi köylerine taşınmaya karar verdi. 
Bunun için de şirket, Porsuk Göleti civarındaki 27 dönüm araziyi İl Özel İdaresinden satın almak için girişimlere 
başladı. Şirketin satın almak istediği arazi, daha önce köylerin tarımsal sulama ihtiyacını sağlamaya yönelik 
göletin bitirilmesi için kamulaştırıldı. 

Gölet için kamulaştırılan bu alan şimdi, siyanür atık havuzu olarak kullanılmak üzere İl Özel İdaresi tarafından 
ihaleye çıkarılıyor. On iki Ağustos tarihinde bu alan ihaleye çıkarılmış ve bölge halkının yoğun tepkisi sonucu 
ihaleye katılan olmamıştı. Ancak, 2 eylül tarihinde il encümeni aldığı karar ile bu alanın satışı için on altı eylülde 
tekrar ihaleye çıkılmasına karar verdi. Bu karar,  bölgede yaşayan halkın tepkilerinin göz ardı edilmesi nedeniyle 
büyük bir tepki topladı. Oysa ki Siyanürlü altın arama faaliyetine halk ilk örgütlü tepkisini, 3 Nisan Tarihinde 
şirketin ÇED raporunu almak için yapmak zorunda olduğu “halkın katılımı” toplantısında gösterdi. Yöre köyleri, 
altın madenini istemedikleri için bu toplantıyı boykot etti ve toplantı yapılamadı. 

Bunun ardından 30 Mayıs 2009 tarihinde maden köyünde geniş katılımlı bir miting ile altın madeninin kurulmasına 
karşı tepkiler dile getirildi. Bölge halkı on bin imza toplayarak valilik ve ilgili mercilere siyanürlü altın işletmesi 
istemediklerini ilettiler. Bu şirketin altın arama ruhsatlarının iptali için başvuruda bulundular.  Halkın bu tepkisine 
rağmen köylerin sulama göleti ve alanı ihale ile satılmak isteniyor. Ülkemiz son yıllarda altın şirketleri için çok 
karlı bir yatırım alanı haline geldi. Bergama’da, Eşme’de, Tunceli’de bu acı gerçeği yakından gördük ve yaşadık. 
Buna karşın devlet, altın madencilerine karşı halk tepkisini görmezden geliyor. Bu anti demokratik yönetim 
anlayışının sonuçlarının ağır olacağı hükümetler tarafından görülmelidir. Tarım ve hayvancılığı bitiren, tarihi ve 
kültürel değerleri yok eden, doğada onarılmaz yıkımlara yol açan, bölge halkını ekonomik ve sosyal açıdan yok 
eden siyanürlü altın madenciliğinin ülkemize bir katkısının olmadığı görülmelidir. 

Altın madenciliği sonucunda ülkemizin doğal varlıklarının yağmalanması yetmiyormuş gibi, bu varlıkların 
ekonomik değere dönüştürülmesi sonucunda elde edilen ürünlerde ülke dışına çıkarılmaktadır. Buna karşın, her 
türlü kir ve atık ise ülkemizde kalmaktadır. Bu durum Ulukışla için de geçerlidir. Ulukışla bölgesinin temel 
geçimi tarım ve hayvancılıktır. Bölgede kiraz, halk için altından çok daha değerlidir.  Altın madeni işletilecek 
havza, Çukurova bölgesinin su varlıklarının kaynağıdır. Burada ortaya çıkacak ekolojik bir felaketin sonucunu, 
sadece Ulukışlalılar değil aynı zamanda Çukurova bölgesi de yaşayacaktır.   

Dere Yatağına Altın Madeni
Toprağın, suyun, havanın yağmalanmasının, dere yataklarında yapılaşmaya izin vermenin sonuçlarını yaşadığımız 
sel felaketleri ile alıyoruz. Ulukışla’da dere yataklarına altın madeni kurulmasının sorumluğunu hiçbir siyasi 
iktidar üstlenemez. Bu nedenle Niğde İl Özel idaresinin ihaleyi iptal etmesini ve bölgede tarım ve hayvancılığın 
geliştirilmesine yönelik bir açılım bekliyoruz. Siyanürlü altın madenciliği bölgede köylerin boşalmasına, Bolkar 
dağlarının doğa güzelliklerinin yok olmasına neden olacaktır. Bu nedenle, Bolkar Dağları Platformu tarafından, 
Niğde İl Özel İdaresi’nin altıncılara toprak satışına yönelik 16.9.2009 tarihindeki ihalenin iptali için, aynı gün 
düzenleyeceği mitingin siyasi sorumluluk üstlenenler tarafından doğru anlaşılmasını bekliyoruz. 

Bizler, köylerin boşaltılması sonucunu doğuran, kentleri yaşanmaz kılan, şirketleri zengin eden; doğayı ve 
toplumu fakirleştiren kalkınma politikalarının ülkeyi yok oluşa sürüklediğini bir kez daha vurguluyoruz. Bu 
nedenlerle yönetenlere sesleniyoruz, Ulukışla’da bir an önce altın madenciliği politikasından vazgeçin. Bu 
nedenlerle 16 Eylül 2009 tarihinde gölet alanındaki satışa yönelik ihaleyi durdurun. 

Bizler Bergama, Eşme, Ulukışla’da ve tüm Türkiye’de toplumun ve doğanın birlikte yaşamasına yönelik 
politikalar oluşturulması için mücadele ediyoruz Dünyamızı işgal politikalarına karşı dipten gelen dalgaya, 

halkın ve doğanın çığlığına kulak veriyoruz. Bunun için de 16 Eylül 2009 tarihinde Bolkar Dağları Platformu’nun sesine ses veriyoruz: Biz aşağıda imzası bulunan örgütler, 
Ulukışla’da altın madencilerine karşı direnişle, Bolkar Dağları Platformuyla birlikte yürümeye devam edeceğiz.

Ayamama Son Durak-Beyaz Adımlar Platformu-Çağdaş Hukukçular Derneği-DOĞADER-Donkişot Çevre Akademisi-Ekoloji Kolektifi-EKODER-GDO’ya Hayır Platformu-Gemlik Doğal 
Hayatı ve Hayvanları Koruma Derneği (GEMDOHAY)-Gemlik Satranç Kulübü-Gemlik Yaşam Atölyesi-İmeceevi-İmece Toplumun Şehircilik Hareketi-Kentsiz-KESK-Nilüfer Yerel Gündem 
21-Osmaniye Çevre Platformu-Sorgun Platformu-Sağlık ve Sosyal Hizmet Emekçileri (SES) Sendikası-Tüketici Dernekleri Federasyonu-Tükoder-Tüketici Hakları Derneği-Turizm ve Çevre 
Gazetecileri Derneği-TMMOB Çevre Mühendisleri Odası,-TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odası-TMMOB Kimya Mühendisleri Odası-TMMOB Metalürji Mühendisleri Odası-TMMOB Peyzaj 
Mimarları Odası-TMMOB Şehir Plancıları Odası-TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası

 ULUKIŞLA’DA ALTIN MADENCİLİĞİ POLİTİKASINDAN VAZGEÇİN

ETKİNLİKLERİMİZ
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İZMİR ŞUBE’YE ZİYARET VE  
“SAKİN ŞEHİR” TOPLANTISI

ODA’mız II. Başkanı Dr. Turhan TUNCER, 14 Ağustos 2009 günü İzmir Şubemizi ziyaret etti ve tadilatı devam eden 
Lokal ve eğitim tesisi ile ilgili incelemede bulundu. II. Başkanımız Dr. Turhan TUNCER’e İzmir Şube Başkanımız 
Ferdan ÇİFTÇİ çalışmalarla ilgili bilgi aktardı.

14 Ağustos 2009 günü Seferihisar’da, TMMOB’ye bağlı odaların İzmir Birimlerinin katıldığı CİTTA SLOW (Sakin 
Şehir) bilgilendirme toplantısı yapıldı. Seferihisar Belediye Başkanı Tunç SOYER’in daveti üzerine gerçekleştirilen 
toplantıya ODA II. Başkanımız Dr. Turhan TUNCER, İzmir Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ ve Yönetim Kurulu Yaz-
man Üyesi Z. Vezan KARABULUT katıldı.

TZOB FINDIK MALİYET TOPLANTISI
TZOB tarafından 14 Temmuz 2009 Salı günü düzenlenen Fındık Maliyet 
Toplantısı’na ODA’mız adına Samsun Şube Başkanımız Prof. Dr. Zeki ACAR 
katılarak, ODA’mız görüşlerini dile getirdi.

ETKİNLİKLERİMİZ

REEL SEKTÖRÜN DURUMU, 
SORUNLARI VE ÇÖZÜM  

YOLLARI ÇALIŞTAYI
KKTC’de, reel sektörün durumu ve sorunlarının tespiti, çözüm 
önerilerinin geliştirilmesi ve 2010-2012 ekonomik program hazırlıklarının 
değerlendirilmesinde ihtiyaç duyulacak verilerin temini amacıyla 9-12  
Temmuz 2009 tarihleri arasında düzenlenen Çalıştay’a, ODA’mız II. 
Başkanı Dr. Turhan TUNCER katılarak, görüşlerimizi dile getirdi.ATO’DA GDO 

TOPLANTISI
ODA’mız II. Başkanı Dr. Turhan 
TUNCER, 29 Eylül 2009 Salı 
günü Ankara Tabip Odası’nda, 
GDO’lu ürünlerle ilgili olarak 
düzenlenen toplantıya katılarak, 
ODA’mız görüşlerini aktardı.

AKHİSAR ÇİFTÇİ BULUŞMASI
Oda Genel Başkanımız Dr. Gökhan 
GÜNAYDIN, 15 Ağustos 2009 
günü Akhisar’da HALKEVLERİ 
tarafından düzenlenen Çiftçi 
Buluşmasına katılarak tarımın 
genel sorunları ve uygulanan tarım 
politikaları konusunda ilgi ile 
dinlenen bir konuşma yaptı. 

Buluşmaya katılan diğer konuşmacılar 
Türkiye Sulama Kooperatifleri Birlik 
Başkanı Halis UYSAL ve Ankara 
Üniversitesi Siyasal Bilgiler Fakültesi 

öğretim üyesi Doç. Dr. Metin ÖZUĞURLU oldu. Toplantıda Oda II. Başkanımız Dr. Turhan 
TUNCER, Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ ve Denizli Şube Başkanımız İbrahim GÜR 
ve Denizli’li meslektaşlarımız da yer aldı. Oda Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 
Akhisar dönüşü tadilatı devam eden Lokal ve Eğitim tesisimizi yerinde inceleyerek Şube 
Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ’den bilgi aldı.

ATÖLYE ÇALIŞMASI: 

İŞSİZLİĞİN 
MÜHENDİS VE 
MİMAR ÜZERİNE 
ETKİLERİ 

TMMOB Ücretli ve İşsiz Mühendis, 
Mimar ve Şehir Plancıları Kurultayı 
Ankara Bölge Kurultayı hazırlık 
çalışmaları kapsamında “İşsizliğin 
ve güvencesizliğin mühendis, mimar 
ve şehir plancıları üzerinde etkileri” 
konulu 3. atölye çalışması, 12 Eylül 
2009 Cumartesi günü ODA’mızda 
yapıldı. Genel Sekreterimiz Kamil 
BAYRAM’ın konuşmasıyla başlayan 
etkinlikte,  Ortadoğu Teknik 
Üniversitesi Sosyoloji Bölümü Öğretim 
Üyesi Doç. Dr. Sibel KALAYCIOĞLU 
bir sunum yaptı.

TEOMAN 
ÖZTÜRK’Ü 

ANDIK

TMMOB eski 
Başkanlarından Teoman 
ÖZTÜRK’ü  anmak 
amacıyla 11 Temmuz 
2009’da İMO Konferans 
Salonu’nda gerçekleştirilen etkinliğe, TMMOB Yönetim Kurulu 
Üyemiz Ergin ÖZÜGÜR, Yönetim Kurulu Yedek Üyemiz ve Ankara 
İKK Temsilcimiz Murat ASLAN ve üyelerimiz katıldı.



6

ETKİNLİKLERİMİZ

“MAYIN TARLASINDA 
RANT KAVGASI” PANELİ

ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, Barış Haftası 
nedeniyle, 1 Eylül 2009 Salı günü düzenlenen “Mayın 
Tarlasında Rant Kavgası” başlıklı panele katılarak, 
ODA’mız görüşlerini aktardı. Nâzım Hikmet Kültür 
Merkezi’nde yapılan panele konuşmacı olarak ayrıca 
Gazeteci yazar Hasan UYSAL ve Barış Derneği Ankara 
Şube Başkanı Hüsnü ÇUHADAR katıldı.

 

GIDA KOMİSYONU 
TOPLANTILARI

TMMOB Gıda Komisyonu toplantısı, 10 
Temmuz 2009 Cuma günü ODA’mızda yapıldı. 
Yönetim Kurulu Üyemiz Fatih TAŞDÖĞEN’in 
katıldığı toplantıda, gıda alanındaki son 
gelişmeler ve sorumlu yöneticilerin asgari 
ücreti değerlendirildi.

ODA’mız Gıda Komisyonu da, Kimya 
Mühendisleri Odası yetkililerinin katılımıyla 
7 ve 18 Ağustos 2009 tarihlerinde ODA’mızda 
toplantılar yaparak, 2009 yılı Dünya Gıda 
Günü etkinliği ve gıda konusunda yaşanan 
gelişmeleri değerlendirdi. Toplantıya, ODA’mız 
Yönetim Kurulu Üyesi Fatih TAŞDÖĞEN, 
Kimya Mühendisleri Odası Başkanı Mehmet 
BESLEME, Dr. Meftune EMİROĞLU, Vecdi 
KARACAOĞLU, İsmail MERT, Hasan KOÇ 
ve Şafak HALICI katıldı.

SİVAS KATLİAMINI KINADIK 

2 Temmuz 1993’te Sivas Madımak Oteli’nde 33 aydının ya-
kılarak öldürüldüğü katliamın 16. yıldönümünde düzenlenen 
mitinglerde katliamın sorumluları kınandı. Ankara’daki mitinge 
ODA’mız Yönetim Kurulu Üyesi Fatih TAŞDÖĞEN, TMMOB 
Yönetim Kurulu Üyemiz Ergin ÖZÜGÜR ve Genel Sekreteri-
miz Kamil BAYRAM ile üyelerimiz katıldı.

12 EYLÜL DARBESİNE PROTESTO

12 Eylül Askeri Darbesi’ni protesto 
etmek amacıyla düzenlenen yürüyüşe 
etkin katılım sağladık. Ankara’daki 
miting için öğlen saatlerinden itibaren 
Tren Garı’nda toplanmaya başlayan 
kalabalık, ellerinde cuntacıların 
katlettiği, kaybettiği yüzlerce kişinin 
fotoğraflarını taşıyarak Sıhhiye 
Meydanı’na yürüyüşe geçti. Taşınan 
pankartlarla 12 Eylül Darbesi’nin yanı 
sıra 12 Eylül düzeninden beslenen AKP 
iktidarı da protesto edildi.

AGROTEC TARIM  
FUARI’NA KATILDIK

13-16 Ağustos 2009 tarihleri arasında Ankara’da düzenlenen, 
13 üncü Uluslararası Tarım Fuarı’nda stant açarak ODA 
etkinliklerimizi ve yayınlarımızı tanıttık.

BCP’DEN ODAMIZA ZİYARET

BCP Genel Başkan Yardımcısı Ruşen SÜSLER, Genel Sekreter Yardımcısı Elif ACAR ve 
Ankara İl Saymanı Halil GÜNGÖR, 16 Temmuz 2009 Perşembe günü ODA Başkanımız Dr. 
Gökhan GÜNAYDIN’ı ziyaret ederek, görüş alışverişinde bulundular.
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GÖRSEL BASINDA ODAMIZ 

SKY TÜRK TV: ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 23 Temmuz 2009 
Perşembe günü Sky TV’de yayınlanan “Aykırı Sorular” programına katılarak, fındık 
konusunda ODA’mız görüşlerini aktardı. Programın diğer konukları Tarım ve Köyişleri 
Bakanlığı Müsteşarı Vedat MİRMAHMUTOĞULLARI, Fiskobirlik Başkanı Lütfi 
BAYRAKTAR ve Ulusal Fındık Konseyi Başkanvekili Onur ŞAHİN oldu. ODA 
Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN ve Tarım ve Köyişleri Bakanlığı Müsteşarı Vedat 
MİRHAHMUTOĞULLARI’nın katıldığı “Aykırı Sorular” programı, 1 Ağustos 2009 
Cumartesi günü SKY TÜRK TV’de yayınlandı.

KANAL B: ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 8 Temmuz 2009 Çarşamba günü 
saat 21.30’da Kanal B’de yayınlanan Hariciye Kliniği programına katılarak, GDO’lu 
ürünler konusunda ODA görüşümüzü dile getirdi. Programın diğer konukları CHP Muğla 
Milletvekili Prof. Dr. Gürol ERGİN ve Başkent Üniversitesi’nden Prof. Dr. Rengin 
ERDAL oldu. ODA Başkanımız, 9 Ağustos 2009 Pazar günü Kanal B’de, yapımcılığını 
ve sunuculuğunu Tevfik KIZGINKAYA’nın yaptığı “Üretimden İhracata” programına 
katılarak, “Tarım sektörü ve ziraat mühendislerinin özlük hakları” konusunda ODA’mız 
görüşlerini aktardı. ODA’mız Yönetim Kurulu Üyesi Fatih TAŞDÖĞEN, 16 Temmuz 
2009 Perşembe günü Kanal B’de 13.00-14.00 saatleri arasında yayınlanan Habercinin 
Saati programına katılarak, fındık, GDO’lu ürünler ve Tarım Havzaları Modeli ile ilgili 
ODA’mız görüşlerini dile getirdi.

TRT TÜRK İLE RÖPORTAJ: ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 16 Temmuz 
2009 Perşembe günü TRT Türk TV muhabiri ile bir röportaj yaparak, GDO’lu ürünlerle 
ilgili ODA’mız görüşlerini aktardı.

TRT ANKARA RADYOSU YAYINI: Yönetim Kurulu Üyemiz Fatih TAŞDÖĞEN, 22 
Eylül 2009 Salı günü TRT Ankara Radyosu’nun yayınına katılarak, Orta Vadeli Program 
(2010-2012) hakkında ODA’mız görüşlerini aktardı.

FLASH TV İLE RÖPORTAJ:  Yönetim Kurulu Üyemiz Fatih TAŞDÖĞEN, 23 Eylül 
2009 Çarşamba günü Flash TV muhabiri ile bir röportaj gerçekleştirerek, gıda katkı 
maddeleri ve denetimi hakkında ODA’mız görüşlerini aktardı. 

YAZILI BASINDA ODAMIZ
•GIDALARDAKİ GİZLİ TEHLİKE’ İÇİN BAKANDAN AÇIKLAMA – 
HABERTÜRK - 23.09.2009  
• TARIM PLANINDA AKP CİNLİĞİ - CUMHURİYET  - 21.09.2009  
• YENİ FELAKETLERE DAVETİYE - EVRENSEL  - 16.09.2009  
• ALTIN MADENCİLİĞİ POLİTİKASINDAN VAZGEÇİN - BİRGÜN   - 
16.09.2009 
• “ALTIN ŞİRKETİNE TOPRAK SATILMASIN” - YENİ ÇAĞ  - 16.09.2009 
• “TARIMIN BAŞKENTİ” “AFETE” KARŞI HAZIR DEĞİL – YENİ ŞAFAK  - 
15.09.2009  
• TARIM ARAZİSİ ÜSTÜNE HUZUREVİ İZİNİ YOK - BİRGÜN  - 14.09.2009 
• AKLINIZDAN BİLE GEÇİRMEYİN! - EVRENSEL  - 01.09.2009 
• PLANDAN YOKSUN PLANLAMA - EVRENSEL  - 31.08.2009 
• FINDIK YERİNE KARANFİL YETİŞTİR, 101 KAT FAZLA KAZAN - ZAMAN-
21.08.2009
• FINDIK YERİNE KARANFİL YETİŞTİR 101 KAT DAHA FAZLA PARA 
KAZAN-HÜRRİYET- 21.08.2009  
• MAHKEME TERMİK SANTRALE GEÇİT VERMEDİ-EVRENSEL-
17.08.2009
• TERMİK SANTRALLARA GEÇİT YOK-BİRGÜN-17.08.2009
• GAP’I “AÇILIMLA” HATIRLADI-CUMHURİYET-16.08.2009
• “REÇETELİ SATIŞ” SANCILI GEÇİYOR - DÜNYA - 11.08.2009 
• BİLGİ ALMA HAKKINA MAHKEMEDEN VİZE - HÜRRİYET - 10.08.2009
• BİLGİ EDİNME HAKKINA YARGIDAN DESTEK - RADİKAL - 10.08.2009
• “SÖKE’DE 10 ÇİFTÇİ İNTİHAR ETTİ” – TERCÜMAN - 26.07.2009 
• ALTERNATİF VARKEN TARIM ALANLARININ İMARA AÇILMASI YANLIŞ 
- MİLLİ GAZETE - 26.07.2009 

• FINDIK MİTİNGİNDE COŞKU DA, AKP’YE ÖFKE DE BÜYÜKTÜ - 
AYDINLIK - 26.07.2009 
• TARIM ARAZİSİNDE CEZAEVİNE HAYIR – EVRENSEL - 26.07.2009 
• AB’YE “ALTIN TEPSİDE” FINDIK - CUMHURİYET - 26.07.2009
• YAĞMUR DUASINA DEVAM – CUMHURİYET - ANKARA KULİSİ - 
20.07.2009 
• TARIMDA AKP CİNLİĞİ - CUMHURİYET- 19.07.2009
• FAO: TÜRKİYE’NİN TAHIL STOKU AZALACAK-SABAH-18.07.2009
• FINDIĞIN ALTERNATİFİ GÖÇ OLUR - CUMHURİYET - 16.07.2009 
• TARIM SEKTÖRÜ MODELİ BEĞENDİ, YAPILACAK UYGULAMAYI 
BEKLİYOR - DÜNYA - 10.07.2009 
• SÜT KONSEYİ’NDE HUKUKSUZ SEÇİM - HÜRRİYET - 04.07.2009 
• ULUSAL SUT KONSEYİNDE HUKUKSUZ SEÇİM - EVRENSEL - 
04.07.2009 
• YENİ GIDA YASASI VETENERİNERE YARAYACAK - REFERANS - 
02.07.2009 
• GDO KABUSU… - DÜNYA - 02.07.2009 
• İŞLENMİŞ GIDAYA DİKKAT! - YENİ ÇAĞ - 01.07.2009 
• GÜNAYDIN: GDO’LU ÜRÜNLER SAĞLIK SORUNLARI YARATABİLİR – 
HÜRRİYET - 01.07.2009 

NTV BİLİM DERGİSİ İLE RÖPORTAJ
ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN, 6 Temmuz 2009 Pazartesi günü NTV Bilim Dergisi muhabiri ile bir röportaj gerçekleştirerek, 
ODA’mız görüşlerini aktardı.

BASINDA ODAMIZ
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• SU YAPILARI DENETİM HİZMETLERİ YÖNETMELİĞİ’NİN BAZI MADDELERİNİN İPTALİ VE YÜRÜTMESİNİN DURDURULMASI İSTEMİYLE DAVA 
AÇTIK
• REYHANLI BARAJI PROJESİ İÇİN HATAY-REYHANLI TİM ARAZİSİNİN ALINMASI KARARINA KARŞI AÇILAN DAVAYA MÜDAHİL OLDUK
• TARIM ARAZİLERİNİN KORUNMASI, KULLANILMASI VE ARAZİ TOPLULAŞTIRMASINA İLİŞKİN TÜZÜĞE KARŞI DAVA AÇTIK
• ORMAN MÜHENDİSLİĞİ, ORMAN ENDÜSTRİ MÜHENDİSLİĞİ VE AĞAÇ İŞLERİ ENDÜSTRİ MÜHENDİSLİĞİ SERBEST YEMİNLİ MESLEK 
MENSUPLARI TÜZÜĞÜ’NÜ, İPTAL İSTEMİYLE YARGIYA TAŞIDIK.
• SU KİRLİLİĞİ KONTROLÜ YÖNETMELİĞİ HAVZALARDA ÖZEL HÜKÜM BELİRLEME ÇALIŞMALARINA İLİŞKİN USUL VE ESASLAR TEBLİĞİ’NE 
KARŞI DAVA AÇTIK
• SAKARYA 1. İDARE MAHKEMESİ, BOLU’DA TERMİK SANTRAL KURULMASI İÇİN TARIM ARAZİLERİNİ İMARA AÇAN BAKANLIK İŞLEMİNİN 
YÜRÜTMESİNİ DURDURDU. 
• MUĞLA 1. İDARE MAHKEMESİ, MUĞLA’DA DOĞALGAZ BORU HATTI İÇİN TARIM ARAZİLERİNİN İMARA AÇILMASINA YÖNELİK KARARIN 
YÜRÜTMESİNİ, KISMİ OLARAK DURDURDU.
• ANKARA 11. İDARE MAHKEMESİ, TEKEL İHALE ŞARTNAMESİNİ TARAFIMIZA VERMEYEN BAŞBAKANLIĞIN İŞLEMİNİ İPTAL ETTİ.
• BİTKİ KORUMA ÜRÜNLERİNİN REÇETELİ SATIŞ USUL VE ESASLARI HAKKINDA YÖNETMELİĞE KARŞI İKİNCİ DAVAMIZI AÇTIK
• BALIKESİR İDARE MAHKEMESİ, BALIKESİR’DE 1. SINIF TARIM ARAZİSİNİ YAPILAŞMAYA AÇAN BAKANLIK İŞLEMİNİN YÜRÜTMESİNİ 
DURDURDU.
• BİTKİ KORUMA ÜRÜNLERİNİN TOPTAN VE PERAKENDE SATILMASI İLE DEPOLANMASI HAKKINDA YÖNETMELİK HAKKINDA İPTAL VE 
YÜRÜTMENİN DURDURULMASI İSTEMİYLE DAVA AÇTIK.

HUKUKİ ÇALIŞMALARIMIZ

Basın Açıklaması: BİLGİ EDİNME HAKKIMIZ 
ENGELLENEMEZ!  

TEKEL ŞARTNAMESİNİ TARAFIMIZA VERMEYEN 
BAŞBAKANLIĞA HUKUK DERSİ!  

8 Ağustos 2009 

Ankara 11. İdare Mahkemesi, TEKEL ihale şartnamesinin ODA’mıza verilmesi istemini reddeden Başbakanlık Bilgi Edinme Değerlendirme Kurulu’nun işlemini hukuka 
aykırı bularak iptal etmiştir.

Bilindiği üzere TEKEL’in sigara üretim bölümü, fabrikaları, tesisleri, arsa ve arazileri yanında markalarıyla birlikte, 1.720 milyar dolara British American Tobacco şirketine 
devredilmişti. Yalnızca 2.5 yıllık karına karşılık gelen bir bedelle satılan TEKEL’in ihale şartnamesi halktan gizlenmişti. Bu olay, “kamu yönetiminde şeffaflık” ilkesinin 
sermayeye karşı çalışmadığını bir kez daha göstermişti.

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası olarak, 22 Şubat 2008’de yapılan ihalenin ardından dava açacağımızı belirterek, ihale şartnamesi, idari ve teknik şartname, sözleşme 
ve eklerinin tarafımıza verilmesi talebiyle Başbakanlık Özelleştirme İdaresi Başkanlığı’na (ÖİB) başvurmuştuk. ÖİB’in bu talebimizi, söz konusu bilgi ve belgelerin dava 
dosyasında ibraz edileceğini belirterek reddetmesi üzerine, Başbakanlık Bilgi Edinme Değerlendirme Kurulu’na itiraz etmiştik. Kurul ise kamu kurumu niteliğinde bir 
meslek kuruluşu olan ZMO’nun “bilgi ve belge verme yükümlülüğü olduğu ve bilgi edinme başvurusu yapamayacağı” gerekçesiyle itirazımızı kabul etmemişti.

Bilgi Edinme Değerlendirme Kurulu’nun bu kararına karşı açtığımız davayı gören Ankara 11. İdare Mahkemesi, 15.4.2009 tarihli kararında, “Belli kamu yetkileriyle 
donatılmalarının meslek kuruluşlarını özel bir konuma taşıdığını, ancak bu kuruluşların dernek ve sendikalara yaklaşan, devletin organik yapısı içinde yer almayan, 
hiyerarşik düzenin dışında tüzel kişilikler olduğunu” vurguladı. Mahkeme kararında şöyle denildi:

“Mevzuatın, kendisine yüklediği sorumlulukları yerine getirmek ve üyeleri ile faaliyette bulunduğu alanın genel menfaatlerini gözetmek görevinin bulunduğu açık olan 
davacı ODA’nın TEKEL’in özelleştirilmesine ilişkin sürece karşı dava açabilmesini teminen ihaleye ilişkin bilgi ve belgelerin diğer tüzel kişiler gibi tarafına verilmesi 
gerekirken, davacı ODA’nın yalnızca bilgi ve belge verme yükümlülüğü bulunduğu ve ODA adına bilgi edinme başvurusu yapılamayacağı gerekçesiyle tesis edilen davalı 
idare işleminde hukuka uygunluk bulunmamaktadır.”

Ankara 11. İdare Mahkemesi, bu kararıyla Bilgi Edinme Değerlendirme Kurulu’nun söz konusu işlemini iptal ederken, Başbakanlığa da hukuk dersi vermiş oldu. 

TMMOB ZMO ve Kamu İşletmeciliğini Geliştirme Merkezi’nin (KİGEM), TEKEL Sigaranın özelleştirilmesine karşı açtığı iptal davası halen Danıştay’da devam 
etmektedir. 

Anayasaya, yasalara ve kamu yararına aykırı olan bu satış işleminin derhal iptal edilmesi ve halkın fabrikalarının tekrar halkın hizmetine verilmesi gerekmektedir. 

ODA’mız TEKEL konusundaki haklı davasını bugüne kadar olduğu gibi, bundan sonra da ısrarla takip edecektir.

Kamuoyuna saygı ile duyurulur. 

Dr. Gökhan GÜNAYDIN

Başkan (Yönetim Kurulu adına)

ETKİNLİKLERİMİZ
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“Üreticinin Sütüyle Ancak Helâ Yıkanır” Diyen Kişi,  
Üretici Temsilcilerinin Zımni Onayıyla Başkan Atandı 

SÜT KONSEYİ’NDE HUKUKSUZ SEÇİM!.. 
2 Temmuz 2009

 Ulusal Süt Konseyi Genel Kurulu 17 Haziran 2009 tarihinde gerçekleştirilmiş ve üretici  - sanayici ve kamu / meslek odaları gruplarından üç’er 
olmak üzere toplam dokuz temsilci Yönetim Kurulu üyesi olarak seçilmişlerdir. Kamu ve Meslek Odaları Grubunda Oda’mızı temsilen Prof. Dr. 
Muhittin ÖZDER de yapılan seçimler sonucunda Yönetim Kurulu’na girmiştir.    

Ancak Ulusal Süt Konseyi Kuruluş ve Çalışma Esasları Hakkında Yönetmeliğin, “Toplantıdan en az üç gün önce gündemin belirlenerek Yönetim 
Kurulu üyelerine bildirilmesi” hükmüne rağmen; Oda temsilcimize çağrı yapılmadan gerçekleştirilen toplantıda görev dağılımı yapılmıştır. 

Basına yansıyan bilgilere göre, Yönetim Kurulu’nda seçim yöntemi yerine ikna yolu kullanılmış ve Ethem SANCAK’ın Süt Konseyi Başkanı 
olarak belirlendiği toplantıda, dört Başkan Yardımcısı ve bir Muhasip Üye ataması yapılmıştır. Bu gelişme de yine Yönetmeliğin; “Yönetim 
Kurulu .. bir başkan, başkanın temsil ettiği alt grubun dışından bir başkan vekili ve bir muhasip üye seçer” hükmüne aykırılık oluşturmaktadır. 

Ortaya çıkan duruma göre; Sanayici Grubundan üç kişi Başkan, Başkan Yardımcısı ve Muhasip üye; üretici grubundan üç kişi ise yine Başkan 
yardımcıları olarak belirlenmiştir. Görülüyor ki, yapılan iş yalnızca hukuka aykırı olmakla kalmayıp, herkese bir “makam” tevdi edilerek ikna 
işleminin tamamlanması amacına da hizmet etmektedir.  

Oda’mız, 23 Haziran 2009 tarihinde tüm üyelere yaptığı Tebligat ile belirtilen gerekçelerle işlemin geçersizliğini ifade etmiş ve seçimin yenilenmesi 
gerektiğini; aksi halde yasal yollara başvurulacağını bildirmiştir. 

Buna karşın, “Ulusal Süt Konseyi Yönetim Kurulu Programı” olarak tarafımıza yansıyan bilgiye göre; 2 Temmuz 2009 tarihinde Tarım ve 
Köyişleri Bakanı ile AB İlişkilerinden Sorumlu Devlet Bakanının ziyareti programlanmıştır. 

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası olarak; aşağıda belirtilen gerekçelerle, duyurulan ziyaret programına katılmayacağımızı basın ve kamuoyu 
ile paylaşmayı yararlı gördük; 

1 - Yönetmeliğe aykırı olarak yapılan seçimler, hukuka aykırıdır. Bu nedenle Yönetim Kurulu oluşmamıştır. Tüm üyelerin katılımıyla, kurallara 
uygun yapılan seçimler sonucunda oluşturulacak görev dağılımına kadar, Ulusal Süt Konseyi Başkan - Başkan Vekili - Muhasip üye unvanları 
kullanılamaz. 

2 - Üretici sütünü kast ederek, aynen; “bunları helâya dökmek ya da helâları o sütle yıkamak daha doğru olur” diyen bir kişinin Süt Konseyi 
Başkanı olması, Konsey’in tüm kesimleri temsil etme gücünün- dolayısıyla meşruiyetinin baştan ortadan kaldırılması anlamına gelir ki, bunun 
doğru bir tercih olmayacağı ortadadır.  

Bu çerçevede; Oda’mız, süt üretimi ve kalitesinin geliştirilmesi konusunda üreticinin mutlaka desteklenmesi, rekabete aykırı tekelleşmenin 
önlenmesi ve üretici / tüketici yararının mühendislik etkinlikleri ile sağlanması / korunması yolundaki iradesini ortaya koyacak ve konu ile ilgili 
gelişmeleri izleyerek yasal süreci başlatacaktır. 

Kamuoyuna saygı ile duyurulur.   

Dr. Gökhan GÜNAYDIN

Başkan (Yönetim Kurulu adına)

BASIN AÇIKLAMASI
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1. SINIF TARIM ARAZİSİNE CEZAEVİ YAPILAMAZ!
25 Temmuz 2009

Balıkesir Burhaniye’de cezaevi kurulması için imara açılmak istenen 1. sınıf tarım arazisine yönelik Tarım ve Köyişleri Bakanlığı kararı yargıdan döndü.

Balıkesir Burhaniye’de, Burhaniye Cumhuriyet Başsavcılığının talebi üzerine T tipi Ceza ve İnfaz Kurumu yapılmak üzere 11.8256 hektarlık alan 3 Aralık 2008 
tarihinde imara açılmıştı. Söz konusu araziye yönelik başlangıçta İl Tarım Müdürlüğü’nün olumsuz görüş vermesi üzerine, Kaymakamlıktan kamu yararı kararı alınmış 
ve Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın da olumlu görüşüyle Toprak Koruma Kurulu’nda imar planı kabul edilmişti. 

Balıkesir Toprak Koruma Kurulu’ndaki ZMO temsilcisinin şerh düştüğü karara karşı ODA’mız tarafından iptal ve yürütmesinin durdurulması istemiyle dava açılmıştı. 
Davaya bakan Balıkesir İdare Mahkemesi, 1 Temmuz 2009’da verdiği kararda, arazi üzerine yapılacak yatırım için Bakanlıkça alınmış bir Kamu Yararı Kararı 
bulunmadığına işaret etti. Kamu yararı kararlarının Kaymakamlıkça, İlçe İdare Kurulunca ve Başsavcılığın talebi doğrultusunda dava tarihinden sonraki bir tarihte İl 
İdare Kurulunca alındığına dikkat çeken Mahkeme, bu nedenle söz konusu imara açma kararını hukuka aykırı bularak yürütmesini durdurdu. 

Balıkesir İdare Mahkemesi’nin kararıyla, ODA’mız yurt çapında tarım topraklarını korumak amacıyla yürüttüğü hukuki mücadelede yeni bir başarıya daha imza atmıştır. 
Daha önce Adana, Antalya, Çanakkale ve Düzce’de de, tarım arazilerini yapılaşmaya açan Toprak Koruma Kurulu kararları mahkemeler tarafından reddedilmiştir. 
ODA’mızın Adana-Seyhan, Antalya Kovanlık ve Selimiye, Bolu-Göynük, Çanakkale Biga ve Gelibolu, Muğla Merkez-Yatağan ve Samsun Terme ilçelerindeki verimli 
toprakları tarım dışına çıkartan Kurul kararlarına karşı açtığı davalar da sürmektedir.

Zaten az miktarda kalan verimli tarım arazilerinin yapılaşmaya açılmadan korunabilmesi için siyasi iktidarın keyfi “kamu yararı” kararları almaması ve Toprak Koruma 
Kurulları üzerindeki siyasi - ekonomik baskılara derhal son verilmesi gerekmektedir.

Alternatif alanlar varken, kısıtlı miktardaki mutlak tarım arazilerinin imara açılması, bu alanların geri dönüşümsüz biçimde kaybedilmesine neden olmaktadır. 

Ziraat Mühendisleri Odası olarak siyasi çevreleri, tarım arazileri konusunda göreve çağırıyoruz. “Toprak Koruma ve Arazi Kullanımı Yasası”nın tarım toprağını adeta 
katleden uygulamalarına derhal son verilmeli ve Kurulların bağımsız çalışma ortamı sağlanmalıdır.

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası, bugüne dek olduğu gibi bundan sonra da, tarım arazilerine yönelik mücadelesini her platformda kararlılıkla sürdürecektir.

Saygı ile duyurulur. 

Dr. Gökhan GÜNAYDIN

Başkan (Yönetim Kurulu Adına)

TARIM ARAZİSİNE HUZUREVİ KARARI  
YARGIDAN DÖNDÜ!

12 Eylül 2009

İstanbul’da yaşanan ve 32 kişinin ölümüne neden olan sel felaketi, çarpık yapılaşmanın ne gibi acı sonuçlara yol açabileceğini tüm çıplaklığı ile gözler önüne 
sermişken, Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın tarım arazilerini imara açan yeni bir kararı yargıdan döndü. Çanakkale İdare Mahkemesi, Gelibolu’da huzurevi kurulması 
için verimli tarım arazilerinin katledilmek istenmesine “dur” dedi.

Gelibolu Belediye Başkanlığı, Çanakkale Gelibolu İlçesi Yazıcı Mahallesi Karlık mevkiinde “tarımsal niteliği korunacak 3. derece doğal SİT alanı”nda kalan ve 
mülkiyeti Hazineye ait toplam 7,3 dekar arazide huzurevi yapabilmek için 2008 yılında girişimler başlatmıştı. Çanakkale Valiliği Tarım İl Müdürlüğü’nce 19 Şubat 
2008 tarihinde reddedilen bu girişim, İl Sosyal Hizmetler Müdürlüğü’nün “ilçede huzurevi açılmasının kamu yararına uygun olduğu”na ilişkin yazısı ile yeniden 
gündeme gelmiştir. Belediyenin Eylül 2008’de başvurduğu Toprak Koruma Kurulu’nun, bu talebi uygun görmesi ve Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın da onayı ile söz 
konusu arazi 2 Ocak 2009’da imara açılmıştır.

Çanakkale Toprak Koruma Kurulu’ndaki ZMO temsilcisinin şerh düştüğü karara karşı ODA’mız, iptal ve yürütmenin durdurulması istemiyle yargı yoluna başvurmuştur. 
Davaya bakan Çanakkale İdare Mahkemesi, araziye yönelik bilirkişi incelemesi yaptırmıştır. 

Bilirkişi raporunda özetle; “arazinin 2. sınıf mutlak tarım arazisi olduğu, iklim ve toprak nem koşullarına uygun her türlü kültür bitkisinin yetiştirilebileceği, alanın 
neredeyse tamamında tarım yapıldığı, huzurevi için kentte alternatif alanlar bulunduğu, bu arazi yapılaşmaya açılırsa kentin sağlıksız gelişeceği ve doğal kaynakların 
kaybedileceği” belirtilmiştir. Çanakkale İdare Mahkemesi de bu veriler ışığında, 13 Ağustos 2009 tarihinde imara açma kararını hukuka aykırı bularak, yürütmesini 
durdurmuştur.

ODA’mızın yurt genelinde sürdürdüğü, verimli tarım arazilerini korumaya yönelik mücadelesinde yeni bir başarı anlamına gelen bu karar, ziraat çevrelerinde büyük 
sevinç yaratmıştır. Bilindiği üzere daha önce Adana, Antalya, Balıkesir, Bolu, Çanakkale ve Düzce’de de, tarım arazilerini yapılaşmaya açan Toprak Koruma Kurulu 
kararları mahkemeler tarafından reddedilmiştir. ODA’mızın Adana-Seyhan, Antalya Kovanlık ve Selimiye,  Çanakkale Biga, Muğla Merkez-Yatağan ve Samsun 
Terme ilçelerindeki verimli toprakları tarım dışına çıkartan Kurul kararlarına karşı açtığı davalar da sürmektedir.

Alternatif alanlar varken, kısıtlı miktardaki mutlak tarım arazilerinin imara açılması, bu alanların geri dönüşümsüz biçimde kaybedilmesine neden olmaktadır. 

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası, hukuka aykırı tüm kararları yargıdan dönen Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nı, tarım toprakları aleyhine geliştirdiği iş ve işlemlerden 
vazgeçmeye çağırmaktadır. 

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası, bugüne dek olduğu gibi bundan sonra da tarım arazilerine yönelik mücadelesine kararlılıkla devam edecektir.

Saygı ile duyurulur.

Dr. Gökhan GÜNAYDIN

Başkan (Yönetim Kurulu Adına)

BASIN AÇIKLAMASI
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ODA GÖRÜŞLERİMİZ 

Taslağın Geneli Üzerindeki Görüş ve Değerlendirme: 

Taslak, 15.03.2009 tarihli Resmi Gazetede yayımlanan Bakanlar Kurulu Kararı ve 21.05.2009 
tarihli Tarımsal Yayım ve Danışmanlık Hizmetlerine Destekleme Ödemesi Yapılmasına 
Dair Tebliğ’e aykırı hükümler taşımaktadır. Tebliğde, danışmanlık desteğinden yararlanacak 
üreticilerin tarımsal danışmanlık yetkisine sahip danışmanlar ile çalışması öngörülmektedir. 
Bu durumda bu destekten yararlanmak isteyen üreticilerin serbest tarım danışmanları ile 
çalışmaları mümkün olmayacaktır. Yeni getirilen değişiklik ile yetki belgesi sadece vakıflara, 
derneklere ve şirketlere verilmektedir. Bu düzenleme serbest tarım danışmanlarını özellikle 
desteklemeler konusunda sistem dışı bırakmaktadır.

Eğitimlerde ziraat fakültesinde görevli tarım politikası ve yayım ana bilim dalında ve tarımsal 
yayım konusunda doktora ve üzeri akademik kariyere sahip kişilerin yanı sıra iletişim fakültesi 
halkla ilişkiler ana bilim dalında görevli öğretim üyelerine görev verilmesi istenmektedir. 
Eğitim alan kişilerin büyük çoğunluğunun ziraat mühendisi olması nedeni ile “iletişim, beden 
dili, yetişkin eğitimi, gruplarla çalışma teknikleri” gibi konuların ziraat fakültesinde görevli 
öğretim üyelerince verilmesi eğitim ve öğretim bütünlüğü açısından zorunludur.

Taslakta eğitim süresinin en az 160 saate çıkarılması öngörülmektedir. Bu alanda yeni 
bir düzenlemeye ihtiyaç vardır. Bu ihtiyaç eğitim süresinin uzatılması yerine eğitim süresi 
uzatılmadan program değişikliği ile giderilebilir. Sürenin uzatılması eğitime olan talebin 
azalmasına ve eğitim maliyetinin yükselmesine neden olacaktır.

Taslakta sınav geçme notunun yükseltilmesi öngörülmektedir. Bu düzenleme Ziraat Yüksek 
Mühendisliği Hakkında Kanun ve Yetki Tüzüğüne aykırıdır. Bitki koruma alanında yapılan 
benzer düzenlemeler odamız tarafından yargıya taşınmıştır. Bu alandaki yeni düzenlemeler 
geçmişte bu eğitime katılanlar dikkate alındığında fırsat eşitliğine aykırı bir düzenleme 
olacaktır. 

Bu gerekçelerle değişiklik taslağındaki eğitim programı içeriği dışındaki değişikliklerin 
yapılması uygun bulunmamıştır.  

Görüş ve Değerlendirme

Madde 1: 08.09.2006 Tarih, 26283 Sayılı Resmi Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe giren 
Tarımsal yayım ve Danışmanlık Hizmetlerinin Düzenlenmesine Dair Yönetmeliğin 4 üncü 
maddesi (o) bendinde yapılan “kişi” sözcüğünün çıkartılması uygun bulunmamıştır.  

15.03.2009 tarihli Bakanlar Kurlu kararı ve 21.05.2009 tarihli tebliğde tarımsal danışmanlık 
desteklerinden faydalanmak isteyen üreticilerin yetki belgesine sahip danışmanlarla çalışması 
istenmektedir. Serbest tarım danışmanlarının yetki belgesi kapsamından çıkartılması hizmet 
alanında adaletsizliğe neden olacaktır. Fırsat eşitliğine aykırı bu düzenleme bu nedenle uygun 
bulunmamıştır. Bu değişiklik yerine serbest tarım danışmanlarının da yetki belgesi almasını 
sağlayan bir düzenleme yapılmalıdır.
Teklif: Tarımsal Danışmanlık Yetki Belgesi 

Madde 18 (1) Bakanlık tarafından belirlenecek usul ve esaslar dahilinde tarım danışmanı 
istihdam eden üretici örgütlerine, ziraat odalarına, tarımsal danışmanlık derneklerine/vakıflarına, 
tarımsal danışmanlık şirketlerine ve serbest tarım danışmanlarına bu yönetmeliğin Ek-4’de 
örneği bulunan tarımsal danışmanlık yetki belgesi verilir

Bu çerçevede tarımsal yayım ve danışmanlık hizmetlerinin düzenlenmesine dair yönetmeliğin 
madde 18 1. fıkrasında tarımsal danışmanlık yetki belgesi verilecek kişi ve kuruluşların arasına 
serbest tarım danışmanlarının da eklenmesi doğru olacaktır. 
Madde 2 Yönetmeliğin 13 üncü maddesi 5 inci fıkrası (Değişik 11 Mart 2009/27116 sayılı R.G.) 
yapılan değişiklikle,  İletişim Fakültesi Halkla İlişkiler Anabilim Dalı Öğretim üyelerinin de 
eğitici olarak yer alması amaçlanmaktadır.  Tarım Politikası ve Yayım Ana bilim Dalında veya 
Tarımsal Yayım konusunda doktora üzeri kariyer yapmış mevcut eğiticiler, eğitim programı 
içerisindeki “kişisel gelişim” ana başlığı altında yer alan iletişim, beden dili, yetişkin eğitimi 
ve gruplarla çalışma teknikleri konularında da yetkinliğe sahiptirler. 

a) Tarımsal yayım ve danışmanlık eğitimine katılan serbest çalışanların büyük çoğunluğunu 
ziraat mühendisleri oluşturmaktadır. Bu nedenle “iletişim, beden dili, yetişkin eğitimi, gruplarla 
çalışma teknikleri” gibi konuları ziraat fakültesinde görevli öğretim üyelerince verilmesi daha 
uygun olacaktır.
b) Bu düzenleme sonucunda,  eğitim merkezlerince mevcut eğiticilere ek bir eğitici temin etme 
çabası ve prosedürü oluşacağı,   
c)Eğiticilerin genellikle farklı kentlerden oluşması ve tüm masraflarının eğitim merkezlerinden 

karşılanması nedeniyle, yapılmak istenen değişikliğin eğitim masraflarını artıracağı, bunun 
yansımalarının ise eğitimi alan meslektaşlarımıza da ek bir mali yük getirmesi şeklinde olacağı 
gerçeğiyle, bu maddenin eski haliyle kalması uygun görülmektedir.                                                                                                                                  

Teklif: 2 inci madde taslaktan çıkarılmalıdır. 

Madde 3: Yönetmeliğin 15 inci maddesi 5 inci fıkrasında  yer alan 120 saatlik eğitim süresinin 
(3 hafta),  40 saat daha artırılarak 160 saate (4 hafta) çıkartılması  istemi, katılımcıları gerek 
zaman ve gerekse eğitim masrafları (%33,3 daha fazla) bakımından sıkıntıya  sokacağı 
gerçeğiyle, bu eğitimin alınmasındaki talebi de azaltacaktır.   

Eğitim süresinin 120 saatle sınırlı tutulması, 80 saatinin kişisel gelişim ve yayım konusuna, 
40 saatinin ise temel mesleki konulara ayrılması daha doğru olacaktır. Bu yapıldığı takdirde 
süre uzatımının getirdiği sıkıntılar ortadan kalkacağı gibi danışmanların ihtiyaç duyacağı temel 
zirai bilgilerde verilmiş olacaktır.

Aynı maddenin 9 uncu fıkrasında yer alan  sınav geçme notunun 100 üzerinden yapılan 
değerlendirmede 60 dan 70’ e çıkarılmasının “sahada görev alacak ve çiftçiyle bire bir 
iletişim kuracak danışmanların eğitimlere olan motivasyonlarını yükseltmek amacı” na 
dayandırılmasının  gerçeklerle  örtüşmeyeceği  düşünülmektedir.  Aksine geçer notun 70 
olması gerek eğitime katılım kararında  ve gerekse eğitim sürecinde tedirginlik yaratacağı 
gibi sınav sonucu kaygısının olumsuz etkisiyle  motivasyon düşüklüğüne neden olacağı 
düşünülmektedir. 

Bu tarihe kadar yapılan eğitimlerde 3000’e yakın kişiye tarımsal danışmanlık sertifikası 
verilmiştir. Sınav geçme notunun yükseltilmesi fırsat eşitliğine aykırı olacaktır.

Ayrıca bitki koruma alanında yapılan benzer düzenlemelerde sınav geçme notunun 60 
üzerinde olması başarı oranını çok düşürmüştür. Bu nedenle de bu sınavları geçme notu 60’a 
indirilmiştir. Bu konulardaki düzenlemelerle ilgili olarak Ziraat Mühendisleri Odası yargıya 
başvurmuş olup, yargı süreci devam etmektedir. Benzer birçok alanda yapılan düzenlemelerde 
de 60 puan başarı için yeterli sayılan bir sınırdır.

Bu nedenlerle yönetmeliğin 15 inci maddesi 5 inci ve 9 uncu fıkralarının eski haliyle kalması 
uygun görülmektedir.     

Teklif: 3 üncü madde taslaktan çıkarılmalıdır. 

Madde 4: Yönetmeliğin 18 inci maddesinin 1 inci fıkrasında belirtilen ve tarımsal yetki belgesi 
verileceklerden kişi sözcüğünün çıkarılması şeklindeki değişiklik uygun bulunmamıştır.

1. maddede belirtildiği gibi serbest tarım danışmanlarının yetki belgesi kapsamından 
çıkarılması uygulamalar ve desteklemelerde bazı sıkıntılara yol açacaktır. Bunun yerine serbest 
tarım danışmanlarının da tüzel kişilikler gibi yetki belgesi almalarını sağlayacak düzenlemeler 
yapılmalıdır. Bu çerçevede 1. maddede teklif ettiğimiz gibi tarımsal danışmanlık yetki belgesi 
alacakları tanımlayan 18. maddenin 1. fıkrasına serbest tarım danışmanlarının eklenmesi doğru 
olacaktır. Bu nedenle 18. maddenin 1. ve 2. fıkralarından “kişi” sözcüğünün çıkarılması uygun 
bulunmamıştır.

Teklif: Madde 18 (1) Bakanlık tarafından belirlenecek usul ve esaslar dahilinde tarım danışmanı 
istihdam eden üretici örgütlerine, ziraat odalarına, tarımsal danışmanlık derneklerine/vakıflarına, 
tarımsal danışmanlık şirketlerine ve serbest tarım danışmanlarına bu yönetmeliğin Ek-4’de 
örneği bulunan tarımsal danışmanlık yetki belgesi verilir.

Madde 5: Aynı gerekçelerle 23. madde 1. fıkradaki kişi sözcüğünün çıkartılması uygun 
değildir. Bu kapsamda yetki belgesi sahibi kişi ve kuruluşların Bakanlığın yanı sıra ilgili 
meslek odalarınca denetlenmesi daha etkili ve doğru olacaktır.

Teklif: Denetleme 

Madde 23 (1) Bakanlık ve ilgili meslek odaları tarımsal yayım ve danışmanlık hizmetlerini 
bu yönetmelik ve mevzuata uygun olarak yürütülmesini sağlamak üzere tarımsal danışmanlık 
yetki belgesine sahip kişi ve kuruluşları belirlenen esaslara uygun olarak denetlerler.

TARIMSAL YAYIM VE DANIŞMANLIK HİZMETLERİNİN 
DÜZENLENMESİ DAİR YÖNETMELİKTE DEĞİŞİKLİK YAPILMASINA 

DAİR YÖNETMELİK TASLAĞI
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ODA GÖRÜŞLERİMİZ 

TOHUMLUK KONTROLÖR YÖNETMELİĞİ TASLAĞI

Taslağın Geneli Üzerindeki Görüş ve Değerlendirme
Ziraat Mühendisleri Odası, tohumluk kontrol işlemlerinin 
birikim ve deneyim gerektiren önemli bir mühendislik hizmet 
alanı olduğunu savunmaktadır. 
Bu kapsamda tohumluk kontrolörü olarak görev alacak 
ziraat mühendisleri önemli bir görevi yürüteceklerinden, 
yönetmeliğin eksiksiz olarak hazırlanması büyük önem 
taşımaktadır. 
Taslak genel olarak değerlendirildiğinde;
Tohumluk kontrolörlerinin resmi ve özel tohumluk kontrolörü 
olarak ikiye ayrıldıkları, özel sektör kuruluşlarında ve serbest 
çalışan ziraat mühendislerinin “Özel Tohumluk Kontrolörü” 
ünvanı görev yapacakları, bu kontrolörlerin Ziraat Mühendisleri 
Odası (ODA) tarafından yetkilendirilecekleri, eğitimlerinin 
ODA tarafından gerçekleştirilerek kontrolör kartlarının yine 
ODA’ca düzenleneceği ile ilgili hususların yönetmelikte 
yer aldığı görülmekte olup, bu durum ODA’mızca olumlu 
karşılanmaktadır.
Teklif: Taslağa ilişkin görüş, değerlendirme ve tekliflerimiz 
maddeler halinde aşağıda görülmektedir. 
Görüş ve Değerlendirme:
Dayanak Madde 3:  Yönetmeliğin, 31.10.2006 gün ve 
5553 sayılı Tohumculuk Kanunu’na dayanılarak hazırlandığı 
belirtilmektedir.
Ancak, 7472 sayılı Ziraat Yüksek Mühendisliği Hakkında 
Kanun’a dayanılarak hazırlanan ve halen yürürlükte olan 
Ziraat Mühendislerinin Görev ve Yetkilerine İlişkin Tüzük’ün 
3 üncü maddesi Tohumluk Kontrolörlerinin genel çalışma 
alanları ile görev ve yetkilerini de içermektedir.
Teklif: Bu nedenle, 7472 Sayılı Ziraat Yüksek Mühendisliği 
Hakkında Kanun ile Ziraat Mühendislerinin Görev ve 
Yetkilerine İlişkin Tüzük, dayanak maddesine eklenmelidir.
Başvuru Madde 5:5 inci madde, 1 inci fıkra (a) bendinde; 
tohumluk kontrolörü olabilecek ziraat mühendisleri için, ziraat 
fakültelerinin tarla bitkileri, bahçe bitkileri ve bitkisel üretim 
dersleri verilen bölümlerinden mezun olma şartı getirilmiştir. 

Oysa Ziraat Mühendislerinin Görev ve Yetkilerine İlişkin 
Tüzük’ün “Genel Çalışma Alanları, Görev ve Yetkiler 
“  başlıklı ikinci bölümünün 3 üncü maddesinde;
“Orman bitkileri dışında, bitki çeşitlerinin ıslahı, 
tohumluklarının üretimi, pazarlaması, ithal ve ihracı 
aşamalarında; tescil, kontrol, sertifikalandırma ve denetimi 
konularında faaliyet göstermek üzere kurulan işletmelerde bu 
faaliyetler, sorumlu teknik eleman olarak, ziraat mühendisleri 
tarafından yürütülür.” hükmü yer almakta olup, bu hüküm 
bütün ziraat mühendislerini bu konuda yetkili kılmaktadır.
5 inci madde, 3 üncü fıkrada; özel sektör kuruluşlarında 
çalışanlar ile serbest çalışan ziraat mühendislerinin tohumluk 
kontrolörü olabilmek için ODA’ya başvuruda bulunacakları 
belirtilmekle birlikte, ODA üyeliği ile ilgili bir hüküm 
bulunmamaktadır. 
Teklif: 5 inci maddenin aşağıdaki şekilde düzenlenmesi 
gerekmektedir
(1) Tohumluk Kontrolörü olmak isteyen ziraat mühendisleri 
Kamu ahlakına aykırı suç işlememiş olduğunu gösteren sabıka 
kaydıyla birlikte başvuruda bulunur.
(2) Bakanlıkta çalışan ziraat mühendisleri başvurularını 
çalıştıkları kuruluşlar aracılığıyla Genel Müdürlüğe yaparlar.
(3) Özel sektör kuruluşlarında çalışanlar ile serbest çalışan 
ziraat mühendisleri tohumluk kontrolörü olmak için ODA’ya 
üye olduktan sonra ODA’ya başvuruda bulunurlar.
Eğitim Madde 6:  6 ıncı madde 2 inci fıkranın, ODA’nın 
düzenlediği eğitimlerde, Sınav Komisyonu’na, ODA adına bir 
temsilcinin katılması hükmünün yer alacağı şekilde yeniden 
düzenlenmesi gerekmektedir.
Teklif: 6 ıncı madde 2 inci fıkranın aşağıdaki şekilde 
düzenlenmesi gerekir.
(2)Eğitim sonunda, üç kişilik komisyon, teorik ve pratik 
bilgileri kapsayacak şekilde bir değerlendirme sınavı yapar. 
ODA’nın düzenlediği eğitimlerde, Sınav Komisyonu’na ODA 
adına bir temsilci katılır. 
Görevlendirme Madde 9: Tohumluk kontrolörleri 
İl Müdürlüklerinin yalnız Kontrol Şubelerinde 

görevlendirilmelidir.
Gerektiğinde mesai saatleri dışında görevlendirilen 
kontrolörlere mesai ücreti ödenmelidir. 
Teklif: 9 uncu maddenin 1 ve 2 inci fıkrasının aşağıdaki 
şeklide değiştirilmesi gerekmektedir.
(1) Tohumluk kontrolörleri, bu yönetmelikte belirtilen görevleri 
yapmak üzere il müdürlüklerinin kontrol şubeleri, sertifikasyon 
kuruluşları veya “Tohumluk Sertifikasyon Hizmetlerinde 
Yetki Devri Yönetmeliği” hükümlerine göre alan kontrolü 
için Bakanlık tarafından yetkilendirilmiş kuruluşlar tarafından 
görevlendirilir. Bu kuruluşların görevlendirmediği tohumluk 
kontrolörleri, 10 uncu maddede belirtilen görev ve yetkileri 
kullanamazlar.
(2) Mesai saatleri dışında ve resmi tatil günlerinde görev yapan 
tohumluk kontrolörlerine cari mevzuat hükümleri dahilinde 
fazla mesai ücreti ödenir.  
Yetki ve sorumluluklar Madde 10: 10 uncu maddenin 2 inci 
bendinde;
Tohumluk kontrolörlerinin 13.01.2008 gün ve 26755 sayılı 
Resmi Gazete’de yayımlanan “Tohumculuk Piyasasında 
Yetkilendirme ve Denetleme Yönetmeliği”  çerçevesinde 
tohumculuk sektörü ile ilgili yetkilendirme ve denetleme 
işlemlerini yapacakları belirtilmektedir.
Ancak; 15.05.2009 gün ve 27229 sayılı Resmi Gazete’de 
yayımlanan “Tohumculuk Sektöründe Yetkilendirme 
ve Denetleme Yönetmeliği” ile söz konusu yönetmelik 
yürürlükten kalkmıştır.
Teklif: 10 uncu madde 2 inci bendin aşağıdaki şekilde 
değiştirilmesi gerekmektedir.
(2) Tohumluk kontrolörü, 15.05.2009 tarihli ve 27229 sayılı 
Resmi Gazetede yayımlanan “Tohumculuk Sektöründe 
Yetkilendirme ve Denetleme Yönetmeliği” çerçevesinde 
tohumculuk sektörü ile ilgili yetkilendirme ve denetleme 
işlemlerini yapar.

Taslağın Geneli Üzerindeki Görüş ve Değerlendirme:
21.06.2006 tarih, 26205 sayılı Resmi Gazetede yayınlanarak 
yürürlüğe giren Bitki Sağlığı Önlemlerine Yönelik Ahşap 
Ambalaj Malzemelerinin İşaretlenmesi Hakkındaki 
Yönetmeliğin” yeni gelişmeleri de kapsayacak şekilde 
değiştirilmesi amacıyla hazırlanan Taslak Yönetmelik, daha 
önce Bakanlıkça ODA’mıza gönderilen ilk yönetmelik taslağı 
ile birlikte değerlendirilerek incelenmiştir. 
Teklif: Taslağa ilişkin görüş, değerlendirme ve tekliflerimiz 
maddeler halinde aşağıda görülmektedir. 
Görüş ve Değerlendirme
Tanımlar Madde 4: Tanımlar başlıklı 4 üncü maddenin (ı) 
fıkrasında Isıl İşlem Operatötü; Isıl İşlem Operatörü: “Belli 
bir eğitimden geçmiş ve ısıl işlem yapmak üzere Bakanlıkça 
yetkilendirilmiş ruhsatlı ısıl işlem firmalarında görevli en az 
lise mezunu elemanı” olarak tanımlanmaktadır. 
Bu fıkranın Oda tarafından düzenlenmiş eğitimden geçmiş 
Oda üyesi Ziraat Mühendisi,  Orman ve Orman Endüstri 
Mühendisini kapsayacak şekilde yeniden düzenlenmesi 
gerekmektedir.
Bunun dışında; tanımlarda meslek odaları yer almamıştır. 
Ahşap Ambalaj Malzemeleri İşaretleme İzin Belgesi sahibi 
gerçek ve tüzel kuruluşlardaki ısıl işleminden sorumlu Ziraat, 
Orman ve Orman Endüstri Mühendislerinin, kendi meslek 
Oda’larına üye olmaları gerekmektedir.
Teklif: 4 üncü madde (ı) bendi aşağıdaki şekilde değiştirilmeli 
(u) bendinden sonra gelmek üzere (v) bendi eklenmelidir.
(ı) Isıl İşlem Operatörü: Oda tarafından düzenlenen eğitimden 
geçmiş ve ısıl işlem yapmak üzere Bakanlıkça yetkilendirilmiş 
ruhsatlı ısıl işlem firmalarında görevli Oda üyesi Ziraat 
Mühendisi,  Orman ve Orman Endüstri Mühendisini 

(v) Oda: İlgili mühendislik odasını(Ziraat Mühendisleri 
Odası’nı, veya Orman Mühendisleri Odası’nı)
Isıl işlem operatörü seçimi ve görevleri Madde 12:”Isıl 
işlem operatörü seçimi ve görevleri”  başlıklı 12 inci 
maddesinin 1 inci fıkrasında;
Isıl işlem operatörü olmak için en az lise mezunu olanların 
başvuruda bulunabilecekleri,
Yine 1 inci fıkra ile 3 üncü fıkralarda ise Genel müdürlük 
tarafından düzenlenecek eğitimlere katılacakları yer 
almaktadır.
Isıl işlem operatörü olmak için başvuracak kişilerin Oda’ya 
üye Ziraat Mühendisi, Orman ve Orman Endüstri Mühendisi 
olmaları gerekmektedir.
Diğer taraftan Danıştay 10 uncu Dairesi’nin 12.3.2007 tarih, 
2006/6776 sayılı ve Danıştay 8 inci Dairesi’nin 3.12.2007 
gün, 2006/4114 sayılı kararlarında da açıkça belirtildiği üzere, 
Bakanlığın, özel sektör çalışanı ziraat mühendislerine eğitim 
verme - sınav yapma görev ve yetkisi bulunmamaktadır. (EK 
1-2)
Yukarıda açıklanan nedenlerle bu fıkraların yeniden 
düzenlenmesi gerekmektedir.
12 inci madde 1 ve 3 üncü fıkralarının aşağıdaki şekilde 
yeniden düzenlenmesi gerekmektedir.
Teklif: (1) Isıl işlem operatörü olmak için Oda üyesi Ziraat 
Mühendisi, Orman ve Orman Endüstri Mühendisi olmak 
gerekir. Isıl işlem operatörü olmak için Oda üyelik belgesi, 
diploma aslı veya sureti, nüfus cüzdan sureti ve dilekçe 
ile Müdürlüğe başvuruda bulunulur. Başvuru sonrasında 
Müdürlük aday listesini Oda’ya bildirir. Bunu takiben 
adaylara Oda tarafından hazırlanan programa göre teorik 
ve pratik eğitim verilir. Eğitim sonunda Oda tarafından 

yapılacak sınavda yüz üzerinden yetmiş ve daha fazla puan 
alan adaylar başarılı sayılır. Başarılı olanlar adına Oda 
tarafından sertifika düzenlenir ve bu sertifikalar onaylanmak 
üzere Genel Müdürlüğe gönderilir. Isıl işlem operatörleri 
sadece bir işletmeden sorumludur; ancak işletme sahibinin 
aynı ilde birden fazla ruhsatlı işletmesinin bulunması 
halinde, bu işletmelerin tamamından bir operatör sorumlu 
olur. Isıl işlem operatörü belgesi herhangi bir sebeple Genel 
Müdürlükçe iptal edilen kişiler yeniden bu belgeyi almak için 
başvuramazlar. Isıl işlem operatörleri her beş yılda bir Oda 
tarafından 2 günlük eğitime tabi tutulurlar. Eğitim sonunda 
yapılacak sınavda yüz üzerinden yetmiş ve daha fazla puan 
alan adaylar başarılı sayılır. Başarısız bulunan adayların 
belgeleri Genel Müdürlükçe iptal edilir. Isıl işlem operatörü 
kayıtları Genel Müdürlükçe tutulur.

 (3) Isıl işlem operatörü, Ahşap Ambalaj Malzemeleri 
İşaretleme İzin Belgesi sahibi olan özel veya tüzel kişilerdeki 
ısıl işleminden ve fırında kurutma işleminden sorumludur. 
Isıl işlem operatörü öncelikle yapılacak ısıl işlemi ve 
fırında kurutma işleminin yönetmelik doğrultusunda 
tekniğine uygun olarak yapılmasından, ısıl işlemli ve fırında 
kurutulmuş ahşap ambalaj malzemesinin uygun karantina 
şartlarında muhafazasından ve ahşap ambalaj malzemesinin 
kullanılacağı yere kadar taşınmasından sorumludur. Isıl işlem 
operatörü fırın otomasyonunun düzenli çalışmasını sağlar; 
ayrıca yapılan işlem sonunda gerekli dokümanları temin eder 
ve arşivde saklar. Isıl işlem konusunda yenilikleri takip eder 
ve bu konuda Oda tarafından düzenlenecek olan eğitimlere 
katılır.

BİTKİ SAĞLIĞI ÖNLEMLERİNE YÖNELİK AHŞAP AMBALAJ MALZEMELERİNİN 
İŞARETLENMESİ HAKKINDA YÖNETMELİK TASLAĞI
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ADANA
TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Adana Şube 
Başkanımız Prof. Dr. Haydar ŞENGÜL; 9 Temmuz 
2009 Perşembe günü, Akdeniz’de yapılması 
düşünülen 15 termik santralin işlendiği ve Yavuz 
HARANİ’nin sunduğu NTV Yeşil Haberci’ye 
konuk oldu.

28 Temmuz 2009 Çarşamba NTV Yeşil Haber’de 
Bilge EGEMEN’in canlı yayın konuğu olan 
TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Onur 
Kurulu Üyesi Ayhan BARUT; zirai ilaç kullanımı 
konusunda Odamız görüşlerini paylaştı. Programa 
katılan Adana Şube Başkanımız Prof. Dr. Haydar 
ŞENGÜL de Toprağın verimliliği, anız yakımı 
konularında Odamız görüşlerini aktardı.

Tarımsal Danışmanlık eğitimine katılan 
üyelerimizin sertifikaları 18 Ağustos Salı günü 
şubemizde düzenlenen törenle verildi. Düzenlenen 
törende başarılı olan meslektaşlarımız sertifikalarını 
Ziraat Mühendisleri Odası Adana Şube Başkanımız 
Prof. Dr. Haydar ŞENGÜL ve Tarım Danışmanlığı 
Hocamız Doç. Dr. Dilek BOSTAN BUDAK’tan 
aldılar. 

Yönetim Kurulumuz 12 Eylül 2009 Cumartesi günü, CHP Çukurova İlçe Örgütünü ziyaret etti. CHP Çukurova İlçe 
Başkanı Ayhan BARUT’u makamında ziyaret eden Oda Başkanımız Prof. Dr. Haydar ŞENGÜL ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz, BARUT’a yeni görevinde başarılar diledi.

Ziraat Mühendisleri Odası Onur Kurulu Üyesi Ayhan BARUT, Ziraat Mühendisleri Odası Adana Şube Başkanımız 
Prof. Dr. Haydar ŞENGÜL ve Yönetim Kurulumuz 14 Eylül 2009 günü Çukurova Belediye Başkanı Yıldıray 
ARIKAN’ı ziyaret ederek, başarılar dilediler.

TMMOB Kadın Kurultayına hazırlık toplantısı 16 Eylül 2009 Çarşamba günü yapıldı. TMMOB Kadın Kurultayı 
öncesinde toplanan kadın meslektaşlarımız, ziraat mühendisliğinde cinsiyetçi iş bölümü, kapitalist krizin kadın 
mühendise yansıması, mühendislik eğitiminde cinsiyetçilik konularını ele aldılar. 

AYDIN
Büyük Menderes nehrinin 
kirliliğine dikkat çekmek 
amacıyla, Dinar’dan başlayarak 
Ege Denizi’ne kadar nehir 
boyunca bisikletleriyle yolculuk 
yapacak olan Denizli Şubemize 
kayıtlı Ziraat Mühendisi Cahide 
Akman ve eşi diş hekimi İsmail 
Akman’ı Aydın’da karşılayıp, 
kendilerine destek verdik. 

Ziraat Mühendisi Odası Aydın 
Şubesi 2. Başkanı Mahmut 
Nedim BARIŞ, Yönetim Kurulu 
Yazman Üyesi Umur GÜNEY 
ve meslektaşlarımız birlikte 
karşıladıkları ekibe çiçek verdiler.

ÇANAKKALE
İlimiz Toprak Koruma Kurulunda Şubemizce 
yürütülen etkin muhalefet ve açılan dava sonucu 
Çanakkale İdare Mahkemesince yürütmeyi 
durdurma kararı verilmiştir. Böylece Gelibolu 
İlçesinde mutlak tarım alanı üzerine kurulmak 
istenen huzur evinin yapımı durdurulmuş ve söz 
konusu bölgenin imara açılması önlenmiştir.

ODA’mız görüşleri, tarım ve diğer konularla 
ilgili ilimizde yayın yapan televizyon ve yerel 
gazeteler aracılığıyla kamuoyu ile paylaşıldı.

ŞUBELERİMİZDEN
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ANTALYA
Tarım İl Müdürlüğünde Temmuz, Ağustos ve Eylül aylarında yapılan Toprak Koruma Kurulu Toplantılarına Yönetim 
Kurulu Üyemiz Doç. Dr. Dursun BÜYÜKTAŞ katılarak kurula gelen dosyaları Odamız adına değerlendirdi.

Eşgüdüm Kurulu tarafından 3 Temmuz ve 31 Temmuz 2009 tarihlerinde Vakıf Çiftliği ile ilgili yaptığı basın 
açıklamalarına Odamız adına Şube Başkanımız Vahap TUNCER katıldı.

TMMOB İl Koordinasyon Kurulu tarafından 2 Temmuz 
2009’da düzenlenen ve Kent paneli hazırlıklarının 
görüşüldüğü toplantıya Yönetim Kurulu Üyemiz Doç. Dr. 
Dursun BÜYÜKTAŞ katıldı.

Eşgüdüm Kurulu’nun 10 ve 28 Temmuz 2009 tarihli 
değerlendirme toplantılarına Şube Başkanımız Vahap 
TUNCER katılarak görüşlerimizi aktardı.

Şubemizde 6–24 Temmuz ve 31 Ağustos-18 Eylül 2009 
tarihleri arasında Tarımsal Danışmanlık Sertifika Eğitimi 
yapıldı. Eğitimlere toplam 50 kişi katıldı. Eğitim sonunda 
başarılı olan katılımcılara sertifikaları bakanlık onayından 
sonra verilecektir.

Şube Başkanımız Vahap TUNCER ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz 6 Temmuz 2009 tarihinde, İl Genel Meclis 
Başkanı seçilen Cavit ARI’yı makamında ziyaret ederek, 
başarı dileklerimizi ilettiler.

Antalya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından 8 Temmuz 
2009 tarihinde düzenlenen “Kimyasal Maddelerin Üretimi, 
Toptan ve Perakende Satışında Yaşanan Sorunlar” konulu 
toplantıya Şube Başkanımız Vahap TUNCER katılarak, 
zirai ilaç bayiliği, reçeteli satış ve tarım danışmanlığı 
sisteminde yaşanan sorunlarla ilgili bilgiler verdi.

29 Mart 2009’da yapılan yerel seçimler sonucunda Kepez 
İlçesi Belediye Başkanı seçilen Hakan TÜTÜNCÜ’yü 10 
Temmuz 2009 tarihinde makamında ziyaret ettik. Ziyarete 
katılan Şube Başkanımız Vahap TUNCER ve Yönetim 
Kurulu Üyelerimiz Belediye Başkanı Hakan TÜTÜNCÜ’ye 
başarılar dilediler.

Şube Başkanımız Vahap TUNCER ve toptancı halde zirai 
ilaç bayiliği yapan meslektaşlarımız tarafından oluşturulan 
bir komisyon, 26 Ağustos 2009 tarihinde Büyükşehir 
Belediye Başkanı Prof. Dr. Mustafa AKAYDIN ve 
Büyükşehir Genel Sekreteri Prof Dr. Mehmet TEKİNALP’i 
ziyaret ederek, meslektaşlarımızın işyerleri ile ilgili 
sorunları aktardılar. Ziyarette yaşanan sorunların çözülmesi 
için görüş alışverişi yapıldı.

Akdeniz TV’de 23 Temmuz 2009 tarihinde canlı yayınlanan 
“Tarım Vizyon” programına katılan Şube Başkanımız 
Vahap TUNCER, GDO’lu ürünler hakkında bilgi verdi.

Eşgüdüm Kurulu’nun 3 Ağustos 2009 tarihli kent ulaşım 
sisteminin değerlendirildiği basın açıklamasında Odamızı 
Yönetim Kurulu Üyemiz Doç. Dr. Dursun BÜYÜKTAŞ 
temsil etti.

4 Ağustos 2009 tarihinde yapılan Kent Konseyi Genel 
Kurulu’na Şubemiz adına Şube Başkanımız Vahap 
TUNCER katıldı.

Tarım İl Müdürlüğü tarafından 3 Eylül 2009 tarihinde 
düzenlenen Gıda Güvenliği Eylem Kurulu Toplantısına 
Oda Üyemiz Sakip ALTUNLİ katıldı.

ŞUBELERİMİZDEN
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ŞUBELERİMİZDEN

BURSA
Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ 15 Eylül 2009 tarihinde Olay TV’de yayımlanan 
“Parantez” programına katılarak, Bursa tarımıyla ilgili görüşlerimizi aktardı.

TMMOB Bursa İl Koordinasyon Kurulu çalışmaları kapsamında 14-15 Kasım 2009 
tarihinde düzenlenecek olan TMMOB ücretli ve işsiz mühendis, mimar ve şehir plancıları 
kurultayı öncesinde tüm meslek odaları mensuplarının katılımıyla panel gerçekleştirildi.

Bursa’daki esnaf kollarını bir 
bölgede toparlayacak siteleştirme 
çalışmaları için tarım arazilerinin 
tahsis edilmek istenmesine karşı 
basın açıklamasında bulunuldu. 
Olaylı geçen basın açıklamasına Şubemizi temsilen 
Başkanımız İlhan DEMİRÖZ katıldı.

İstanbul Mimarlar Odasının düzenlediği “Yalova 
Geleceğini Tartışıyor” programına               Şube 
Başkanımız İlhan DEMİRÖZ katılarak, TİGEM’in 
özelleştirilmesine karşı Oda görüşlerimizi açıkladı.

TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Bursa 
Şubesi ile Ziraat Odaları, 15 Temmuz 2009’da 
“Sıcak Yazın Tarım Gündemi” konulu bir toplantı 
düzenledi. Toplantıya, Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ, Ziraat Odası İl Koordinasyon Kurulu Başkanı 
Niyazi ÖZBİL, Karacabey Ziraat Odası Başkanı Nuri KARACA, Ziraat Yüksek Mühendisi Ali ÇELİK 
ve çok sayıda basın mensubu katıldı. Toplantıda Bursa Ovası ve yapılaşma, Tarım topraklarının amaç 
dışı kullanılması ve hukuki süreçler, meyve ve sebzedeki üretim değerleri, Bursa ili hayvan varlığındaki 
değişmeler gibi Bursa ve Bursa Tarımı ile ilgili konular konuşuldu.

Bursa Mühendis ve Mimar İşadamları Derneği (BUMİAD), 11 Ağustos 2009 günü Şubemizi ziyaret 
etti. BUMİAD Yönetim Kurulu Başkanı İlker ÖZASLAN ile Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ görüş 
alışverişinde bulundu.

Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ 9 Eylül 2009 günü Gıda Mühendisleri Odası Bursa 
Şubesini ziyaret etti. Gıda Mühendisleri Odası Bursa Şube Başkanı Serkan DURMUŞ 
ile Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ, yeni gıda yasa taslağı olarak bilinen “Veteriner 
Hizmetleri, Bitki Sağlığı, Gıda ve Yem Kanunu Taslağı” ve Genetiği Değiştirilmiş 
Organizmalar’ı (GDO) içeren ürünler üzerinde görüş alışverişi yaptılar.

Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ, 20 Temmuz 2009 günü Başkanlık yaptığı panelde, 
Türkiye Metal Sanayicileri Sendikası’nın Yenişehir’de kurmayı planladığı Entegre Geri 
Kazanım tesisine karşı olduklarını söyledi. 

Yenişehir ve Bursa’da yer alan çeşitli sivil toplum kuruluşları ve meslek odaları tarafından 
düzenlenen “Yenişehir’de Endüstriyel Atık Yakma” adlı Panel, 29 Temmuz 2009’da Şube 
Başkanımız İlhan DEMİRÖZ’ün yönetiminde gerçekleştirildi.

Bursa Misi Köyü’nde 26 Eylül 2009 tarihinde yapılan toplantıya, GDO’ya Hayır Platformu 
temsilcileri ve aktivistlerinden oluşan 33 kişi katıldı. Toplantıda, Bursa ve İstanbul 
Şubelerimizin temsilcileri de yer aldı.

 BALIKESİR
Toprak Koruma Kurulu’nun Ağustos ve Eylül aylarında yapılan toplantılarına Şube Başkanımız Naci BİLGİÇ katılarak, ODA’mız görüşlerini 
aktardı. Balıkesir’in kurtuluşu nedeniyle 6 Eylül 2009’da düzenlenen coşkulu törenle katılım sağladık. Şube Başkanımız Naci BİLGİÇ’in 
GDO ile ilgili açıklamaları Yeni Haber Gazetesi’nde geniş yer buldu.
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DENİZLİ
Şube Başkanımız, 18 Temmuz 2009 tarihinde İlimiz Güney ilçesinde, Denizli Merkez ve ilçe Ziraat Odalarının 
başkan ve yöneticilerinin katıldığı toplantıda, GDO’lu ürünler, Biyogüvenlik Yasa Tasarısı ve Havza Bazlı 
Destekleme Politikalarına ilişkin Odamızın öneri ve görüşlerini aktardı. Toplantıda, GDO’ya Hayır Kampanyasına 
destek verilmesine, Biyogüvenlik Yasa Tasarısı Taslağı’nın geri çekilmesi için de Denizli’de geniş katılımlı ortak 
basın açıklaması ve imza kampanyası düzenlemesine, yerel Tv programlarında konunun dile getirilmesine karar 
verildi. Toplantıda dile getirilen öneri ve görüşler, yerel ve ulusal basında geniş biçimde yer aldı.

Denizli Milletvekili ve MHP Genel Sekreter Yardımcısı 
Emin Haluk AYHAN, 23 Temmuz 2009 tarihinde Şubemizi 
ziyaret etti. Söz konusu ziyarette, ülkemiz ve Denizli 
tarımına ilişkin görüş alışverişinde bulunuldu. Kendisine 
Odamız görüşlerini içeren raporlar ve Hocamız Prof. 
Dr. Mustafa KAYMAKÇI’nın “Türkiye Tarımı Üzerine 
Notlar” kitabı sunuldu

İlimizde Tarım Danışmanı olan üyelerimizce pilot köy 
ilan edilen Merkeze bağlı Kocadere köyünde, 6. toplantı 
gerçekleştirildi Söz konusu toplantılarda üreticilerimize 
iyi tarım uygulamaları konusunda uzmanlarımızca 
bilgi verildi. Üreticilerimizin sorunlarının çözümü için 
yapılması gerekenler kararlaştırıldı. Yine meyve yetiştiricisi 
üreticilerimizin İTU Belgesi almaları için girişimler 
başlatıldı. Üreticilerimizden gelen şikayetler doğrultusunda 
yaklaşık bir gün boyunca tarlalar gezilerek, çözüm önerileri 
kendilerine aktarıldı. Çalışmalarımız, ücretsiz olarak 
üreticilerimizden gelen istekler doğrultusunda kesintisiz 
olarak bir yıl boyunca sürdürülecektir. 

Ayrıca Şubemizce söz konusu köye, zirai mücadele ilaç 
ambalajlarının toplanması için beş adet çöp toplama 
konteynır tahsis edildi. Son toplantıya, davetimiz üzerine 
Tarım İl Müdürümüz sayın Yusuf GÜLSEVER de 
katılarak desteklerini üreticilerimize bildirmiştir. Kocadere 
köyünde, 22 Ağustos 2009 tarihinde de, üreticilere ve 
üyelerimize yönelik olarak uzman tarım danışmanlarınca 
“Zirai Mücadele Yöntemleri ve Tarım Makinalarının 
Kalibrasyonu” eğitimi gerçekleştirildi.

AKP Denizli Milletvekili sayın Mithat EKİCİ, 7 Ağustos 
2009 tarihinde Şubemizi ziyaret etti. Söz konusu ziyarette 
Şube başkanımız, kendisine Odamızın Türk Tarımına 
ilişkin öneri, görüş ve dileklerini iletti. Ayrıca kendisine 
hocamız Prof. Dr. Mustafa KAYMAKÇI’nın Türkiye 
Tarımın Üzerine Notlar” kitabı sunuldu.

CHP Denizli İl Başkanı ve Yönetim Kurulu Üyeleri, 11 
Ağustos 2009 tarihinde Şubemizi ziyaret etti. Ziyarette, 
ODA’mızın görüş ve beklentileri kendilerine aktarıldı 
ve diğer heyetlere olduğu gibi Prof. Dr. Mustafa 
KAYMAKÇI’nın Türkiye Tarımı Üzerine notlar kitabı 
verildi.

Manisa Akhisar’da Halkevlerince 15 Ağustos 2009 tarihinde düzenlenen ve Genel Başkanımız sayın Dr. Gökhan 
GÜNAYDIN’nın da konuşmacı olarak yer aldığı “Çiftçi Buluşması” etkinliğine Şubemiz Yönetim Kurulu olarak 
katılım sağladık.

Şube Başkanımız, Denizli, Kimya ve Gıda Müh. Odaları İl Temsilcileri ile birlikte, 12 Eylül 2009 tarihinde, Denizli 
Belediye Başkanı sayın Nihat ZEYBEKÇİ’yi ziyaret etti. Söz konusu ziyarette karşılıklı görüş alışverişi yapıldı.

Şube Başkanımız, 17 Eylül 2009 tarihinde Denizli Radyo Televizyonu’nun (DRT) canlı yayın konuğu olarak, 
GDO’lu ürünlerin canlı yaşamına ve çevreye etkileri ile Ulusal Biyogüvenlik Yasa Tasarısı Taslağına neden karşı 
çıktığımıza dair Odamız görüşlerini aktardı

GDO’ya Hayır Mısır Balonu, 16-17 Eylül 2009 tarihlerinde, GDO’ya Hayır Platformu Denizli Bileşenleri 
tarafından, Denizli Belediyesi önünde sergilendi. Ayrıca imza standı kurularak, bilgilendirici el ilanları dağıtıldı. 
Bileşenlerle birlikte, Şube Başkanımız tarafından basın açıklaması yapıldı. Etkinliğimiz, halkımız tarafından yoğun 
ilgi ve beğeni ile karşılandı. Yazılı ve görsel basında geniş yer aldı. 

ŞUBELERİMİZDEN
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DİYARBAKIR
Şubemizde 17 Ağustos - 4 Eylül 2009 tarihleri arasında Tarımsal Yayım ve Danışmanlık 
Eğitimi düzenlendi. Eğitim Yüzüncü Yıl Üniversitesi Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi 
Bölümü’nden Yrd. Doç. Dr. Hacer ÇELİK ATEŞ, Harran Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
Tarım Ekonomisi Bölümü Öğretim Üyesi Prof. Dr. Yaşar AKTAŞ ve Atatürk Üniversitesi 
Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölümünden Doç. Dr. Atilla KESKİN tarafından verildi. 
Yapılan sınav sonucu eğitime katılan 24 meslektaşımız Tarımsal Yayım ve Danışmanlık 
sertifikası almaya hak kazandı.  

Diyarbakır Büyükşehir Belediye Başkanı Osman BAYDEMİR’in anız yangınları ile ilgili 
düzenlediği basın toplantısına Şube Başkanımız Mervan KAYA katıldı.

                                                        ERZURUM
Şubemiz bünyesinde 15 Haziran 2009 tarihinde başlayan Tarımsal Yayım ve Danışmanlık  Eğitimi 
3 Temmuz itibariyle sınav yapılarak sona erdi. Samimi bir ortam ve yüksek katılımla gerçekleşen 
eğitim sonucunda yapılan sınav ile 25 meslektaşımız Tarımsal Yayım ve Danışmanlık sertifikası 
almaya hak kazandı.  

Ağustos ayı içersinde bilirkişilerle gerçekleştirilen istişare toplantısında bilirkişilik uygulamaları 
masaya yatırıldı. Her iki ayda bir rutin olarak yapılan toplantıda karşılaşılan problemler ve çözüm 
yolları görüşüldü. 

Şube Başkanımız Okan DEMİR, 22 Temmuz 2009 tarihinde İl Özel İdaresi Genel Sekreteri Selami 
ALTINOK’u makamında ziyaret etti. Ziyarette İlimizin sorunları ve yapılan çalışmalar konusunda 
görüş alışverişinde bulunuldu

Tarım İl Müdürlüğünde 26 Ağustos 2009 
tarihinde düzenlenen toplantıya ODA Başkanımız 
Okan DEMİR katıldı. Erzurum’da hayvancılık 
destekleri ve bu desteklerden yararlanma 
oranının düşüklüğü konulu toplantıda Şube 
Başkanımız DEMİR, Erzurum hayvancılığının 
durumu ve yapılması gereken uygulamalar 
konusunda Odamız görüşlerini aktardı. 

Tasarım ve Planlama Sürekli AR-GE, Eğitim ve 
Danışmanlık Merkezi Bilgilendirme Toplantısı, 
Atatürk Üniversitesi Kültür Merkezi’nde 
27 Ağustos 2009 tarihinde gerçekleştirildi. 
Toplantıya Şubemizi temsilen Yönetim Kurulu 
Üyesi Yrd. Doç. Dr. Kenan BARİK katıldı. 

Et-Balık Kurumu’nda 5 Eylül 2009 tarihinde 
Tarım Kredi Kooperatiflerinin TARET projesi  
konulu bir toplantı düzenlendi. Toplantıya 
Oda Başkanımız Okan DEMİR katılarak, 
görüşlerimizi sundu. Şubemizin düzenlediği 
ikinci Tarımsal Yayım ve Danışmanlık eğitimi 
28 Eylül 2009 tarihinde başladı. 

ŞUBELERİMİZDEN
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 HATAY
Şubemiz tarafından, GDO’lu ürünlerle ilgili yerel basına yazılı olarak bilgi verildi. 
Ayrıca hormonların kullanımı ve ilaç kalıntılarının insan ve çevre üzerinde bilinen 
olumsuzlukları konularında da kamuoyu bilgilendirildi. Sakarya Üniversitesi 
Ekonomi Bölümü öğretim üyelerinin moderatörlüğünde gerçekleştirilen 
konferansa katılım sağladık. Konferansta, Hatay’da tarım ve sanayi konularında 
bilgi alışverişi yapıldı. 

Şubemiz, “Hatay tarımının dününü, bugünü ve yarını nasıl olmalı?”, “Önemli 
tarımsal sorunlar ve çözüm önerileri” ve “Yaş Sebze ve Meyve üretiminde İhracat 
Şansının Değerlendirilmesi” konularına yönelik proje çalışmalarına katkı sağladı. 

Sorumlu yöneticiler ve mesul müdürlerle yapılan toplantılarda, 5179 ve 6968 sayılı 
kanunların uygulanması ve Odamızın Asgari Ücret Yönetmeliği çerçevesinde ücret 
sisteminin işverene zorunlu kılınması için tedbir alınması konuları görüşüldü. 
Sorunlar yerinde tespit edilerek giderilmeye çalışıldı.Şubemizin 13-31 Temmuz 
2009 tarihleri arasında düzenlediği “Tarımsal Yayım ve Danışmanlık Eğitimi” 
sonucu 18 kişi sertifika almaya hak kazandı.

GAZİANTEP
Şube Başkanlığımızca 20 Temmuz - 7 Ağustos 
2009 tarihleri arasında 18 üyemizin katılım 
sağladığı Tarımsal Yayım ve Danışmanlık 
Eğitimi, Makine Mühendisleri Odası Gaziantep 
Şubesi Eğitim Salonu’nda gerçekleştirildi.

Gaziantep AKP Milletvekili Halil MAZICIOĞLU 
ve Makina Mühendisleri Odası Gaziantep Şube 
Başkanı Ali PERİ, devam eden Tarımsal Yayım 
ve Danışmanlık eğitimimizi ziyaret ettiler. 
Ziyaret esnasında Şube Başkanımız Ahmet Faruk 
DEMİR; Sorumlu yöneticiliğin kaldırılması, 
Zirai ilaç bayiliği yapacaklara uygulanan sınav, 
Tarımsal Yayım ve Danışmanlık gibi konular 
hakkında Oda’mız görüşlerini açıklayarak, bu 
konuları kendilerine bir dosya halinde iletti.

Şube Başkanlığı’mızca İKK gündemine getirilen 
ve Kilis İl Temsilciliğimizle birlikte yapılan 
çalışmalar sonucu ve TMMOB Gaziantep 
İKK Bileşenleri, Gaziantep ve Kilis Tema İl 
Temsilcilikleri, Kilis ve Elbeyli Ziraat Odaları, 
Kilis-Üzüm Üreticileri Birliği ve Kilis-Çiftçi 
Mallarını Koruma Meclisi Başkanlığı’nın da 

desteğiyle, mayınlı araziler hakkında ortak basın açıklaması yapıldı. 18 sivil toplum örgütü tarafından 
desteklenen basın açıklaması, Suriye sınırında bulunan Elbeyli ilçesinde gerçekleştirildi. Basın 
açıklamasına Gaziantep Şube Başkanımız Ahmet Faruk DEMİR, Kilis İl Temsilcimiz Erdoğan AVCI, 
Kilis Ziraat Odası Başkanı Abdullah ÇELİK, Elbeyli Ziraat Odası Başkanı Ali SEVER, sivil toplum 
örgütü başkan, temsilcileri, meslektaşlarımız,  çiftçiler ve yöre halkı katıldı. Açıklamamız, yazılı ve 
görsel basında geniş yer buldu. 

Şube Başkanımız Ahmet Faruk DEMİR, Türkiye Tarım Havzaları Üretim ve Destekleme Modeli Bölgesel 
Tanıtım Toplantısı’na katılarak,  Odamız görüşlerini açıkladı. Şubemiz tarafından, mesleğimizi otuz yılı 
aşkın süredir temsil eden meslektaşımız Veli YILMAZ’a plaket takdim edildi. Şube Başkanımız Ahmet 
Faruk DEMİR, antepfıstığında rekolte ve sulu tarım ile ilgili basın açıklamaları yaptı.

ŞUBELERİMİZDEN
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İSTANBUL
ODA’mızın da içerisinde yer aldığı GDO’ya Hayır 
Platformu İstanbul Bileşenleri, 16 Temmuz 2009 
tarihinde TMMOB Makina Mühendisleri Odası’nda 
bir araya gelerek basın toplantısı düzenledi. Genetiği 
Değiştirilmiş Organizmaların (GDO) sağlık etkilerinin 
ele alındığı basın metnini İstanbul Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Kenan DEMİRKOL 
okudu. Şube Başkanımız Ahmet ATALIK basın 
toplantısında bahsedilen konular üzerine üniversite ve 
devlet araştırma enstitüleri kaynaklı bilimsel raporlar 
üzerinden açıklamalarda bulundu.

Su Ürünleri Fakültelerinde Eğitimin Bologna süreci 
kapsamında değerlendirilmesi ve yapılandırılması 
için oluşturulan komisyonda çalışmak üzere 16 – 17 
Temmuz 2009 tarihleri arasında Ege Üniversitesi Su 
Ürünleri Fakültesi’nde yapılan komisyon toplantısına 
Yönetim Kurulu Üyemiz Prof. Dr. Meriç ALBAY 
katılım sağladı.

Bileşeni olduğumuz 3. Köprü Yerine Yaşam Platformu 
tarafından 18 Temmuz 2009 günü Sarıyer’de düzenlenen 
yürüyüş ve basın açıklamasına, II. Başkanımız Yıldırım 
DERYA ve üyelerimiz katılım sağladı. Boğaza yapılacak 
üçüncü bir köprünün ormanlar, su havzaları ve tarım 
arazileri üzerinde yaratacağı olumsuz etkiler kamuoyu 
ile paylaşıldı.

GDO’ya Hayır Platformu, bileşeni Silivri Çevre 
Derneği’nin girişimiyle Silivri Yoğurt Festivalinin son 
iki gününe katılarak halkı GDO’lar ve Biyogüvenlik 
Yasa Taslağı Tasarısı konularında bilgilendirdi. Platform 
17-18 Temmuz 2009 tarihlerinde Silivri’de dev mısır 
balonunu açtı ve kurduğu standla platformun hazırladığı 
broşürleri halka dağıttı. Etkinlik süresince halkın genetiği 
değiştirilmiş gıda istemediğine dair yaklaşık 2 bin imza 
toplandı. Platform bileşeni kurum temsilcilerinin görev 
yaptığı standda Şubemiz adına Yönetim Kurulu Üyemiz 
İsmail Nuri ADIGÜZEL bulundu.

Çin Halk Cumhuriyeti’nden gelen tarım ve ormancılık 
heyeti 21 Temmuz 2009 günü Şubemizi ziyaret etti. 
Şube II. Başkanımız Yıldırım DERYA, Yazman Üyemiz 
Muharrem AKSOY ve Yönetim Kurulu Üyemiz İsmail 
Nuri ADIGÜZEL, Çin heyetine ODA’mız ve Türkiye 
tarımı konusunda bilgiler verdi.

Şube toplantı salonumuzda 29 Temmuz 2009 günü Tema 
Vakfı Derneği temsilcileri ile 1/100.000 ölçekli İstanbul 
Çevre Düzeni Planı üzerine görüşmede bulunuldu. 
TMMOB Mimarlar Odası Büyükkent Şubesi’nde 30 
Temmuz 2009 günü 1/100.000 ölçekli Çevre Düzeni 
Planı ile ilgili olarak yapılan toplantıya katılan Şube Başkanımız Ahmet ATALIK plana ODA’mızın itirazlarını dile 
getirdi.

Tüketiciler Birliği Derneği’nde 12 Ağustos 2009 tarihinde düzenlenen etkinlikte Şube Başkanımız Ahmet ATALIK 
GDO’lar konusunda sunum yaptı. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi Şehir Planlama Müdürlüğü tarafından hazırlanarak askıya çıkarılan 1/25.000 ölçekli 
İstanbul Nazım İmar Planına 16 Ağustos 2009 tarihinde tarım arazileri ve içmesuyu havzaları üzerindeki kentleşme 
fonksiyonlarından ötürü yazılı itirazda bulunduk.

GDO’ya Hayır Platformu Gemlik bileşenlerinin 29 Ağustos 2009 tarihinde düzenlediği “GDO’lar ve Yaşamımıza 
Etkileri” konulu panele katıldık. Şube Başkanımız Ahmet ATALIK GDO’ların verim artışı, açlık, küçük köylülük 
üzerine olumsuz etkilerini anlattı. Etkinliğe katılan Bursa Şube Başkanımız İlhan DEMİRÖZ ve İstanbul Şube II. 
Başkanımız Yıldırım DERYA panelin tartışma bölümünde konuyla ilgili katkı sundular. 

2009/III. Grup Tarımsal Danışmanlık Eğitimimiz 31 Ağustos-18 Eylül 2009 tarihleri arasında yapıldı. Atatürk 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi Öğretim Üyeleri Prof. Dr. Ziya YURTTAŞ ve Yrd. Doç. Dr. Tecer ATSAN ile Sütçü 
İmam Üniversitesi Ziraat Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. İsmet BOZ tarafından verilen eğitime 16 üyemiz katılım 
sağladı. 

İçinde yer aldığımız ÜÇÜNCÜ KÖPRÜ YERİNE YAŞAM PLATFORMU 9 Eylül 2009 tarihinde, 3. köprü tartışmalarına yönelik görüşlerini ve Eylül ayı faaliyet programını 
açıkladığı bir basın toplantısı düzenledi. Toplantıya Şube Başkanımız Ahmet ATALIK katıldı. İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı Şehir Planlama Müdürlüğü’nün 
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resmi yazısı üzerine 10 Eylül 2009 tarihinde yapılan 
1/25.000 ölçekli İstanbul Nazım İmar Planı tanıtım 
toplantısına katılım sağladık. Şube Başkanımız Ahmet 
ATALIK toplantıda görüşlerimizi aktardı.

TMMOB Başkanı Mehmet SOĞANCI’nın başta 
İstanbul olmak üzere yurdumuzun önemli bir 
bölümünde yaşanmakta olan sel felaketleri ile ilgili 
olarak 10 Eylül 2009 tarihinde TMMOB Mimarlar 
Odası İstanbul Büyükkent Şubesi’nde yaptığı basın 
toplantısına katılım sağladık. Toplantıda, Şube 
Başkanımız Ahmet ATALIK da bilgilendirmede 
bulundu. 

Ayamama deresinin taşması sonucu Basın 
Ekspres yolu ve çevresinde yaşananları tespit 
etmek amacıyla TMMOB İstanbul İKK’nın teknik 
inceleme ekibinde yer aldık. Şube Başkanımız 
Ahmet ATALIK ile II. Başkanımız Yıldırım 
DERYA’nın yer aldığı ekip 10 Eylül 2009 tarihinde 
yaşanan felaketi ve nedenlerini yerinde inceledi. 
Tarımda kullanılması gereken alüvyon araziler 
üzerindeki kentleşmenin felaket boyutunu arttıran en 
önemli faktör olduğu görüldü.

ODA’mız ve Türk tarımı konusunda bilgi almak üzere 
İstanbul’a bir ziyaret gerçekleştiren Japon çiftçilere 
Şube Başkanımız Ahmet ATALIK Ataköy Sheraton 
Otel’de 11 Eylül 2009 tarihinde bir konferans verdi. 

Başta TMMOB olmak üzere pek çok demokratik kitle örgütü tarafından 12 
Eylül 2009 günü Kadıköy’de düzenlenen mitinge katıldık. Darbelerin protesto 
edildiği, darbecilerin ise yargılanması talebini içeren miting yoğun yağmur 
altında yapıldı.

IMF ve Dünya Bankası tarafından ülkemizde 6-7 Ekim 2009 tarihlerinde 
yapılacak yıllık toplantı ile ilgili olarak DİSK, KESK, TMMOB ve Türk 
Tabipler Birliği tarafından 15 Eylül 2009 tarihinde bir basın toplantısı yapıldı. 
Basın toplantısına Yönetim Kurulu Üyemiz İsmail Nuri ADIGÜZEL katılım 
sağladı.

Şubemiz tarafından 16 Eylül 2009 günü son günlerde gündeme oturan Doğu ve 
Güneydoğu Anadolu Bölgelerimizin sorunları ile yakından ilgili olan ve şeker 
fabrikalarının özelleştirilmesinin yol açacağı sorunlar ve çözüm önerilerini 
içeren “Açılım Niyeti Olan Şeker Fabrikalarını Özelleştirmez” konulu bir basın 
açıklaması yapıldı.

Bileşeni olduğumuz 3. Köprü Yerine Yaşam Platformu 18 Eylül 2009 tarihinde 
İstanbul Büyükşehir Belediyesi önünde basın açıklaması düzenledi. “Yağmur 
değil, tarım ve orman arazilerinin rant hırsıyla imara açılması öldürür! Yağmur 
değil, kıyı alanları ve su havzalarının imara açılması öldürür!” konularının öne 
çıkarıldığı etkinliğe Yönetim Kurulu Üyemiz İsmail Nuri ADIGÜZEL katıldı.

Her bayramın son günü olduğu gibi bu yıl da meslektaşlarımızla 22 Eylül 2009 
günü Şubemizde bir araya gelerek geleneksel bayramlaşmamızı yaptık.

Sosyal Araştırmalar Vakfı tarafından çıkarılan 2008 yılı Almanağı için Şubemizce “Su, Tarım ve Dünya Su Konseyi Bağlantısı” makalesi 
hazırlandı. GDO’ları konu alan makalemiz Tarımaktüel Dergisinde yayımlandı. Kayseri Şeker Fabrikası AŞ tarafından çıkarılan Şeker 
Dünyası dergisinde Şeker Üretiminde Kota, Fiyat ve NBŞ Kargaşası makalemiz yayımlandı. İktisat dergisinde yayımlanmak üzere Su 
ve Tarım makalesi hazırlandı. Homur mizah dergisi için sorumlu yöneticilerimizin sorunları ve özel istihdam büroları ile ilgili bilgi 
notu hazırlandı. “Dünyadaki Açlığın Nedeni Nedir?” ve “Doğu ve Güneydoğu’nun Az Konuşulan Sorunları” ve “GDO’ların Verimi 
Arttırdığı Söylemi Doğru Değil!” makalelerimiz Karasaban internet sitesinde, “Tekel’in Özelleştirilmesinin Ardından” makalemiz 
Şekeriş dergisinin Mayıs-Temmuz 2009 sayısında, “Tekel’in Özelleştirilmesinin Düşündürdükleri” makalemiz Bağımsız dergisi 
Temmuz 2009 sayısında yayımlandı.

Radyo ve TV: NTV televizyonunda 3 Temmuz 2009 günü yayınlanan “Yeşil Ekran” programına konuk olan Şube Başkanımız Ahmet 
ATALIK, GDO’lu ürünler hakkında bilgi verdi. Şube Başkanımız Ahmet ATALIK 6 Temmuz 2009 günü TRT Türk TV’de yayınlanan 
“Dünyamız Detay” programına konuk oldu.  Şube Başkanımız ATALIK, Ulusal Kanal TV’de 14 Temmuz 2009 günü yayınlanan “13. 
Saat” programına katıldı. Sky Türk televizyonuna 15 Temmuz 2009 tarihinde konuk olan ATALIK yeni fındık stratejisi konusunda 
değerlendirmelerde bulundu. Şube Başkanımız, 31 Ağustos 2009 tarihinde de Sky Türk TV’de Doğu ve Güneydoğu Anadolu 
Bölgelerimizin sorunlarının ele alındığı “İki Nokta” programına katıldı. ATALIK 16 Eylül 2009 tarihinde de Sky Türk TV’de yayınlanan 
“Kırmızı Bülten” programına konuk oldu. CNBC-E TV’de yayınlanan “İş Dünyasından” programına 24 Ağustos 2009 tarihinde Şube 
Başkanımız Ahmet ATALIK katıldı. Şube Başkanımız Ahmet ATALIK, Silivri ve Çatalca’da yaşanan sel felaketinin tarımsal üretime 
etkisini 10 Eylül 2009 günü cnbc-e televizyonuna değerlendirdi.

Şube Başkanımız ATALIK 22 Temmuz ve 6 Ağustos 2009 tarihlerinde Cem TV’nin yayınına katıldı. ATALIK, 30 Temmuz 2009 günü 
GDO’lar konusunda Meltem televizyonuna açıklama yaptı.
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İZMİR
1 Temmuz Denizcilik ve Kabotaj Bayramı çerçevesinde İzmir İl Koordinasyon Kurulu (İKK) tarafından 
Gemi Mühendisleri Odası İzmir Şubesi Sekretaryasında bu yıl ikincisi düzenlenen “Kartondan Tekneler 
Yarışı” 1 Temmuz 2009 günü Pasaport iskelesinde gerçekleştirildi. Yarışmaya Çevre, Elektrik, Gıda, Gemi, 
Gemi Makinaları İşletme, Harita ve Kadastro, İnşaat, Maden, Makina, Orman ve Ziraat Mühendisleri 
Odalarımız katıldı ve ekipler teknelerini Pasaport iskelesinde 16-19 saatleri arasında 3 saatlik bir çalışma 
sonrasında yaptılar. Yarışma Şube Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ ve TMMOB Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet SOĞANCI’nın açılış konuşmaları ile başladı. Şubemiz Yüzen İnek İsimli 
Teknesiyle katıldığı yarışta 5. olmuş ve Alper DURMUŞ, Tolga TEKÖN, Erman TUTUMLU, Yeliz 
SÖNMEZLER, Banu ONAN, Fatih ZOR ve Z. Vezan KARABULUT’tan oluşan ekibiyle En İyi Kostüm 
Ödülü’nü almıştır.

1993 Yılında Sivas’ta Madımak Otelinde yakılarak katledilen 35 canımızı Gündoğdu Meydanı’nda 
yapılan mitingle bir kez daha anarak, Madımak Oteli Müze oluncaya ve sorumlular hesap verinceye kadar 
unutmayacağımızı alanda haykırdık. Alevi Bektaşi ve Yöre Dernekleri Platformu tarafından düzenlenen 
mitinge Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, Yönetim Kurulu Üyemiz Z. Vezan KARABULUT ve üyelerimizle 
birlikte TMMOB Pankartı altında katıldık.

Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, 6 Temmuz 2009 günü Bornova Belediyesi Meclis Salonunda yapılan 
Bornova Belediyesi Stratejik Plan Hazırlık Toplantısına katıldı.

İzmir Ekonomik Kalkınma Koordinasyon Kurulu, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Aziz KOCAOĞLU’nun 
çağrısı ile ilk toplantısını 6 Temmuz 2009 günü Tarihi Havagazı Fabrikası Tesisinde, İzmir’in tüm kesimlerinin 
katılımı ile gerçekleştirdi. Toplantıya TMMOB İzmir İKK adına davet edilen, Şube Başkanımız ve İzmir 
İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ katıldı.

İşten atılan 300 KENT A.Ş. işçisinin direnişlerinin 72. gününde onlara destek olmak ve sorunun çözümü 
için çaba harcamak üzere DİSK Ege Bölge Temsilciliği tarafından 8 Temmuz 2009 günü bilgilendirme 
toplantısı düzenlendi. Başta TÜRK-İŞ, KESK İzmir Şubeler Platformu, TMMOB İzmir İKK, Tabip Odası 
olmak üzere, emek ve meslek örgütleri ile demokratik dernek ve vakıfların çağrılı olduğu toplantıya, Şube 
Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ katıldı. KENT A.Ş. işçileri ile ilgili olarak 21 Temmuz 
2009 günü Karşıyaka Belediyesi ile yapılan görüşmede de Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ yer aldı.

Bornova Belediyesi Stratejik Plan Geliştirme Kurulu’nun 21 Temmuz 2009 tarihinde yapılan toplantısında, 
ODA’mızı Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ temsil etti.

Dokuz Eylül Üniversitesi Mühendislik Fakültesi’nin 9 Temmuz 2009 günü Kültürpark Açıkhava 
Tiyatrosu’nda yapılan 2008-2009 öğretim yılı mezuniyet törenine Şube Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri 
Ferdan ÇİFTÇİ katıldı. 

Alsancak Viyadüklerinin yıkılması ve bir kısmının Alsancak Limanı’na bağlanması taleplerini içeren basın 
açıklaması, TMMOB İzmir İKK tarafından 22 Temmuz 2009 günü Şubemiz Lokal ve Eğitim Tesisi’nde 
yapıldı. Basın açıklaması Şube Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ tarafından okundu. 
ÇİFTÇİ, basın açıklamasından sonra viyadüklerin bulunduğu alanda EGE TV’nin sorularını yanıtladı.

Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ 31 Temmuz 2009 Cuma günü TRT Radyo 1‘de yayınlanan Hayat Bilgisi 
programına katılarak, TMMOB İzmir İKK Öğrenci anketi sonuçları hakkında bilgilendirme yaptı ve 
değerlendirmede bulundu.

Çandarlı Belediyesi tarafından, 13. Çandarlı Festivali kapsamında 1 Temmuz 2009 günü “Zeytin, Zeytinyağı 
Kültürü ve Yaşamsal Önemi” konulu söyleşi düzenlendi. Söyleşiye Belediye’nin daveti üzerine Şube 
Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ katıldı. 

Yönetim Kurulumuz 29 Temmuz 2009 günü Buca Belediye Başkanı Ercan TATI’yı ziyaret etti. Şube 
Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, II. Başkan Ahmet TOMAR, Yönetim Kurulu Üyeleri Fatih ZOR ve Yrd. 
Doç. Dr. Raşit GURBET’in katıldığı ziyarette başkanı kutlayarak çalışmalarında başarılar diledik. Ayrıca 
Buca Belediyesi Park ve Bahçeler Şube Müdürlüğü’nde çalışan meslektaşlarımızın sorunlarını aktardık ve 
çözüme yönelik taleplerimizi ilettik.

Tarım ve Köyişleri Bakanlığı tarafından düzenlenen Havza Bazlı Desteklemeler Tanıtım Toplantısı 30 
Temmuz 2009 günü İzmir İl Tarım Müdürlüğü Toplantı Salonu’nda yapıldı. Toplantıya Şube Başkanımız 
Ferdan ÇİFTÇİ ve II. Başkanımız Ahmet TOMAR katılarak, ODA’mız görüş ve eleştirilerini aktardılar.

İzmir Ekonomik Kalkınma Koordinasyon Kurulu 6 Ağustos 2009 günü Tarihi Havagazı Fabrikası 
Tesisleri’nde yapıldı. Toplantıya Şube Başkanımız ÇİFTÇİ katıldı.

İzmir İKK, 7 Ağustos 2009 günü Bayraklı Belediye Başkanını ziyaret etti. Ziyarete Şube Başkanımız, İzmir 
İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ katıldı. Toplantıda yeni kurulan Bayraklı Belediyesinin çalışmaları hakkında, 
özellikle Kentsel Dönüşüm konusunda görüşme yapıldı.

GDO’YA Hayır Platformu İzmir Bileşenleri Toplantısı 10 Ağustos 2009 günü şubemizde yapıldı. Toplantıda 
Platformun dönem sözcülüğünün ZMO İzmir Şubesi tarafından, koordinatörlüğünde Şube Yazmanımız Z. 
Vezan KARABULUT tarafından yürütülme kararlaştırıldı. Bornova Belediyesi Kent Konseyinin 11 Ağustos 
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2009 günü Belediye Meclis Salonu’nda yapılan ilk toplantısına Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ katıldı.

İzmir İl Genel Meclisi İmar Komisyonu Başkanı Hüseyin MUMCUOĞLU, 11 Ağustos 2009 günü Şube 
Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ’yi ziyaret etti. MUMCUOĞLU ziyarette 1/25.000 ölçekli 
Çeşme Revize İmar çalışmaları konusunda bilgi aktardı. 

İzmir İKK, Metro İnşaatı, İzmir Büyük Kanal Projesi, İnciraltı gibi Kent gündemine ilişkin konuları 
görüşmek üzere 11 Ağustos 2009 günü İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Aziz KOCAOĞLU’nu ziyaret 
etti. İzmir İKK bileşenlerinin yer aldığı ziyarete, Şube Başkanımız, İzmir İKK Sekreteri Ferdan ÇİFTÇİ 
katıldı

Bornova Kent Konseyi ilk Genel Kurulu 20 Ağustos 2009’da yapıldı. Genel Kurul’da Bornova Kent 
Konseyi Başkanlığına Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ seçildi. 

Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, 24 Ağustos 2009’da İzmir Ekonomik Kalkınma Koordinasyon Kurulu 
toplantısına katıldı. İzmir Havagazı tesislerinde yapılan toplantıda ÇİFTÇİ, özellikle TMMOB’ye bağlı 
odaların çalışmaları ve odalar tarafından açılan davalar konusundaki görüşlerini kurul üyelerine aktardı. 
Şube Başkanımız toplantıda kurul içinde oluşturulan uzlaştırma komisyonuna seçildi.

Genetiği değiştirilmiş organizmalara dikkat çekmek ve kamuoyu oluşturmak amacıyla GDO’ya Hayır 
Mısır Balonu, 31 Ağustos 2009 günü İzmir Fuarına kuruldu. Kültürpark Arkeoloji Müzesi önündeki havuz 
kenarında kurulan balon 3 gün süreyle Fuarda sergilenerek, GDO’lu ürünlere karşı imza toplandı.

Meslektaşımız ve üyemiz Güzelbahçe Belediye Başkanı Mustafa İNCE’yi 31 Ağustos 2009 günü 
makamında ziyaret ettik. Ziyarete Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, II. Başkan Ahmet TOMAR, Yönetim 
Kurulu Yazman Üyemiz Z. Vezan KARABULUT ve Yönetim Kurulu Üyemiz Yrd. Doç. Dr. Raşit GURBET 
katıldı. Ziyarette Başkan İNCE’yi kutlayarak başarı dileklerimizi ilettik; İzmir, Güzelbahçe ve genel tarım 
konuları üzerinde görüş alışverişinde bulunduk.

Şube Yönetim Kurulu Yazman Üyemiz Z. Vezan KARABULUT, 11 Eylül 2009 günü TRT Radyo 1’de canlı 
yayınlanan Yeşil BAKIŞ Programına katılarak, GDO’lar konusunda görüşlerimizi açıkladı.

12 Eylül Askeri Faşist Darbesini protesto etmek amacıyla düzenlenen yürüyüşe TMMOB İzmir İKK 
Pankartı altında katıldık. Konak Meydanı’nda okunan basın açıklaması ile eylem sona erdi.

Şubemizce 31 Ağustos - 18 Eylül 2009 tarihleri arasında düzenlenen ve eğiticiliğini, E.Ü.Ziraat Fakültesi 
Tarım Ekonomisi Öğretim Üyeleri Doç. Dr. Murat BOYACI ve Yrd. Doç. Dr. Buket KARATURHAN’ın 
yaptığı 7.Grup Tarımsal Danışmanlık Eğitimi 18 Eylül 2009 günü yapılan sınavla sona erdi. Sınav sonunda 
eğitime katılan 24 meslektaşımız başarılı olarak sertifika almaya hak kazandı. Sınava Bakanlık gözlemcisi 
olarak TEDGEM Yayım Dairesi Başkanı Habip ÇADIRCI, sınava katılan meslektaşlarımızın Tarımsal 
Danışmanlık sistemi ve eğitimler konusundaki sorularını yanıtladı ve Bakanlığın yapacağı yeni düzenlemeler 
konusunda bilgi aktardı. Meslektaşlarımız da eğitimden memnuniyetlerini belirttiler ve eğitimin kendileri 
için çok yararlı olduğunu söylediler. Sayın Çadırcı’nın 2010 yılından itibaren eğitimlerin kaldırılacağı ve 
merkezi sınavın getirileceği şeklinde yaptığı açıklamayı Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ, eleştirdi ve 
yapılacak düzenlemeyi doğru bulmadığını ifade etti. ÇİFTÇİ, Odamızın konuyu takip ederek, yanlıştan 
dönülmesi konusunda gerekli katkıyı koyacağını ifade etti. 

GDO’ya Hayır Platformu İzmir Bileşenlerinin düzenlediği, İstanbul Üniversitesi Tıp Fakültesi Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Kenan DEMİRKOL tarafından verilen “İnsan Beslenmesinde Yağların Önemi ve GDO’lar”’ 
konferansı 25 Eylül 2009 günü Ahmet Priştina Kent Arşivi ve Müzesinde gerçekleştirildi. Şube Başkanımız 
Ferdan ÇİFTÇİ’nin açılış konuşması ile başlayan konferans, katılımcılar tarafından büyük bir dikkat ve 
ilgiyle izlendi. Sonuna kadar katılımcıların ilgisinin dağılmadığı konferans üç saat sürdü. Konferansa 
meslektaşlarımız diğer bileşenlerimiz ve Şube II. Başkanımız Ahmet TOMAR ve Yönetim Kurulu yazman 
üyemiz platform İzmir Sözcüsü Z. Vezan KARABULUT katıldı. Önceki Şube Başkanımız Bornova Belediye 
Başkanı Prof. Dr. Kamil Okyay SINDIR da konferansa katılarak, platforma desteğini ifade etti.

Altın madenciliği tehdidi altında bulunan Efemçukuru Köyü’nün 26 Eylül 2009 günü yapılan Organik 
Üzüm Festivaline köylülerle dayanışmak ve onlara desteğimizi ifade etmek için Şube Başkanımız Ferdan 
ÇİFTÇİ katıldı. ÇİFTÇİ aynı gün yapılan Gödence Köyü Tarımsal Kalkınma Kooperatifi 2009 Ulusal Tarım 
Başarı Ödülleri törenine katıldı. Prof. Dr. Kenan DEMİRKOL hocamızın bilim dalında ödül aldığı törende 
Yönetim Kurulu Yedek Üyemiz Dr. Nejat ÖZİLBEY ve E.Ü.Ziraat Fakültesi öğretim üyesi Prof. Dr. Tayfun 
ÖZKAYA da yer aldı.  

Şubemizce 28 Eylül- 16 Ekim 2009 tarihleri arasında düzenlenen 8. Dönem Tarımsal Danışmanlık 
Eğitimimiz 28 Eylül 2009 günü Ege Üniversitesi Ziraat Fakültesi Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Buket 
KARATURHAN eğiticiliğinde başladı. Eğitimin başlangıcında Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ eğitime 
katılan meslektaşlarımıza eğitim ve oda çalışmalarımız özellikle özlük haklarımız konusunda bilgi verdi 
ve soruları yanıtladı.

TEKEL’in özelleştirilerek satılması sonucunda ismi değiştirilerek Tütün, Tütün Mamulleri Tuz ve Alkol 
İşletmeleri Genel Müdürlüğü A.Ş.(TTA) ne bağlı İzmir Yaprak Tütün İşletme Müdürlüğünde çalışan 16 
Tütün Teknoloji Mühendisi arkadaşımızın topluca tayinlerinin çıkartılmasını 29 Eylül 2009 günü Şubemizde 
yaptığımız basın açıklaması ile protesto ettik. Şube Başkanımız Ferdan ÇİFTÇİ tarafından okunan basın 
açıklamasına, II. Başkanımız Ahmet TOMAR ve tayini çıkan arkadaşlarımız katıldılar
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KAHRAMANMARAŞ
1 Ağustos 2009 tarihinde Kahramanmaraş ilinin sorunlarının 
tartışıldığı Kahramanmaraş Valiliği İl Danışma Kurulu’na, 
sayın Valimizin kişiye özel daveti ile Şube Başkanımız Yusuf 
TEMİZKAN katılarak, Odamızın görüşlerini dile getirdi.

Gaziantep ilinde 12 Ağustos 2009’da yapılan Doğu Akdeniz 
Havzası tanıtım toplantısına Şubemiz tarafından katılım 
sağlandı. 

Şube Başkanımız Yusuf TEMİZKAN, 11 Eylül 2009 tarihinde 
Kahramanmaraş İl Özel İdaresi 2010-2014 yıllarını kapsayan 
İl özel İdaresi Stratejik Plan Toplantısına katılarak stratejik 
plan hakkında Odamızın görüşlerini dile getirdi. 

Şube II. Başkanımız Mehmet ELBİSAN ve Yönetim Kurulu 
üyemiz Kazım CANLI Kahramanmaraş Toplulaştırma sahalarının belirlenmesi ile ilgili yapılan toplantıya katılarak 
konu ile ilgili şubemizin görüşlerini aktardı. 

Kahramanmaraş Valiliği tarafından 17 Eylül 2009’da düzenlenen, Kahramanmaraş İli Tarım Şurası hazırlık 
toplantısına Şube Başkanımız Yusuf TEMİZKAN katılarak, Odamızın görüşlerini sundu. 

Şube Başkanımız Yusuf TEMİZKAN, 24 Eylül 2009 tarihinde Kahramanmaraş Kent Konseyi Genel Kurulu’na 
katıldı. Genel Kurulda yapılan seçimler sonucunda Şube Başkanımız, Kahramanmaraş Kent Konseyi Yürütme 
Kuruluna seçildi. 

Şube Başkanımız Yusuf TEMİZKAN Kahramanmaraş adına tescilli kırmızıbiber tarımı ve pazarlama sorunlarıyla 
ilgili bir basın açıklaması yaptı.  

 KAYSERİ
İnşaat Mühendisleri Odası Kayseri temsilciliğinde 2 
Temmuz 2009 tarihinde yapılan, TMMOB - Ücretli 
Çalışan ve İşsiz Mühendis, Mimar ve Şehir Plancıları 
Kurultayına yönelik hazırlık toplantısına Yönetim 
Kurulu Yazman üyemiz Faruk ÇEÇEM katıldı. 
İşyeri Temsilcileri ile 25 Temmuz 2009 tarihinde 
toplantı yapıldı. Şube Başkanımız Aydın ÇALIŞKAN 
başkanlığında yapılan toplantıda, üyelerimizin 
sorunları ile ilgili görüş alışverişinde bulunuldu. 

Mimarlar Odası Kayseri Şubesinde 4 Ağustos 2009 
tarihinde gerçekleştirilen Odalar ortak toplantısına 
Şube Başkanımız Aydın ÇALIŞKAN katıldı.

Tarım ve Köyişleri Bakanlığınca 7 Ağustos 2009 
tarihinde Sivas Sanayi ve Ticaret Odası toplantı salonunda düzenlenen, Erciyes Havzası Tanıtım toplantısına, 
Şube Başkanımız Aydın ÇALIŞKAN, Yönetim Kurulu Üyemiz Ramazan IŞIK ve bazı üyelerimiz katıldı. 
Toplantıda, tarımsal kaynakların, korunması, geliştirilmesi ve verimli kullanılması, tarımsal üretim planlaması 
ve tarımsal desteklemelerde yeni yaklaşımlar ele alındı.

Şubemizce 4 Eylül 2009 tarihinde edilen iftar yemeği düzenlendi. Yemeğe Ziraat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Ali İrfan İLBAŞ, Dekan Yardımcısı Doç. Dr. Zeki GÖKALP, Ziraat Fakültesi öğretim üyeleri ve Veterinerlik 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Tayfun BEKYÜREK ve üyelerimiz katıldı. Ramazan Bayramı nedeniyle 22 Eylül 
2009 tarihinde Şube Başkanlığımızda üyelerimizle bayramlaşma yapıldı.

KONYA
Şube Başkanımız Hasan Hüseyin MOTUK’un çeşitli konularda verdiği demeçler yazılı basında geniş yer buldu.
Türkiye Tarım Havzaları Üretim ve Destekleme Modeli Orta Anadolu Havzası Tanıtım Toplantısı 18 Ağustos 2009 
tarihinde Konya Ticaret Borsası (KTB) toplantı salonunda gerçekleştirildi. Toplantıya ZMO Konya Şube Başkanımız 
Hasan Hüseyin MOTUK, Konya Vali Yardımcısı Mustafa KARABACAK, KTB Başkanı Uğur KALELİ, Tarımsal 
Üretim ve Geliştirme (TÜGEM) Genel Müdürü Ali KARACA, TÜGEM Şube Müdürü Dr. Hakan ERDEM, Konya 
İl Tarım Müdürü İbrahim DOSTER, Niğde İl Tarım Müdürü Aydın TÜFEKÇİ, Karaman İl Tarım Müdürü Hikmet 
DOĞRU, Eskişehir İl Tarım Müdürü Mevlüt GÜMÜŞ, Orta Anadolu Havzası içinde bulunan Ziraat Oda Başkanları 
ve çok sayıda davetli katıldı.

ŞUBELERİMİZDEN
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MERSİN
Mersin Valiliği Kalkınma ve İşbirliği Tarım ve Gıda Platformu Başkan Yardımcısı olan Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ, platform tarafından hazırlanan Tarım 
ve Gıda Raporunu Vali, Kaymakamlar ve Belediye Başkanlarına sundu. Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ Kanal 33 TV de 1 saatlik canlı yayında Deniz Tuncay 
AKKAPILI’nın yönettiği Mersin Tarımının Sorunları konulu programa katıldı. Mersin Kent Konseyi Genel Sekreter yardımcısı olan Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ, 
Kent Konseyi’nde Nükleer Santral ve Balık Çiftlikleri konusunda Odamız görüşlerini aktardı. Mersin Toros Rotari Kulübün Hilton Otelindeki toplantısında Şube 
Başkanımız Mehmet ATEŞ, Ziraat Mühendisleri Odası hakkında bilgi sundu ve soruları yanıtladı. Toplantı sonunda Mersin Toros Rotari Kulübü tarafından Mersin 
tarımına yaptığı hizmetlerden dolayı Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ’e Plaket verildi.

Türkiye Turunçgil Konseyi Yönetim Kurulu Üyesi olan Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ, “Limonun Teşvik Sistemi ve İhracatta karşılaşılan Sorunlar” toplantısına 
katıldı. TMMOB Mersin İKK tarafından Mersin Üniversitesi Mühendislik Fakültesi Öğretim Üyelerine verilen yemekli tanışma toplantıya Şube Başkanımız katılarak, 
Şubemiz ve Mersin Tarımı hakkında Odamız görüşlerini sundu. Şube Yönetim Kurulu yazman üyemiz Nihat GÜVEN, Mersin Sağlık ve İşbirliği toplantısında Odamız 
görüşlerini aktardı. Ulusal Narenciye Konseyinin düzenlediği Narenciye Sorunları Sempozyumuna, Şube Başkanımız ve Yönetim Kurulu katıldı.Şube Başkanımız 
Mehmet ATEŞ, Mezitli Belediye Başkanı’nı ziyaret ederek Tarımsal Danışmanların Belediyelerde istihdamları konularında görüş alışverişlerinde bulundu. Şube 
Başkanımız Ulusal TV’nin Mersinde düzenlediği, krizin Mersin’de yansımaları konusunda düzenlenen programa katılarak, görüşlerini belirtti. ATEŞ, Mersin Tarım 
İl Müdürlüğü tarafından düzenlenen iftar yemeğinde katıldı.

Şube Başkanımız Mehmet ATEŞ, Sun TV’de Tarımsal Yayım ve Danışmanlık konusunda Odamız görüşünü açıkladı. Toprak Koruma Kurulu üyesi olan Şube Başkanımız 
Mehmet ATEŞ, kurul gündemine gelen dikili ve mutlak tarım arazileri üzerine “Akaryakıt İstasyonları İle Ticari Amaçlı Tarımsal Depo” kurulması taleplerinin 
kuruldan reddedilmesi yönünde görüş bildirerek, bu bölgelerde arazi kullanım planlarının hazırlanması gerektiğini belirterek, söz konusu talebin reddedilmesini 
sağladı. Anamur İlçe Temsilciliği Sivil Toplum Kuruluşları ve siyasi partilerin birlikte düzenlediği “Teröre Lanet ve Şehitleri Anma Mitingine”  komite üyesi olarak 
katılım sağladık. Anamur Temsilciliğimiz, ilçedeki meslek odaları ile birlikte kurulan “Anamur Çağdaş Kent Platformu”nda yer alarak, tarıma yönelik çalışmalara 
aktif biçimde yön vermektedir. Ayrıca, Doç. Dr. Hamide GÜBBÜK tarafından yürütülen, “Anamur Muzunun Raf Ömrünün Uzatılması” ile ilgili TÜBİTAK destekli 
projede katılımcı olarak çalışmalarda yer almaktadır.

MUĞLA
Şubemizin düzenlediği 2009/1 Tarımsal Yayım ve Danışmanlık Eğitimi’ne 19 kişi katıldı. Eğitimin 
tamamlanmasının ardından 1 Ağustos 2009 tarihinde yapılan sınav sonucunda 18 kişi sertifika almaya hak 
kazandı.

“Tarımsal Yayım ve Danışmanlık Eğitimi” programı kapsamında, Ziraat Mühendisi ve Veteriner Hekimlerden 
oluşan 19 kursiyer önce Yenice Köyünü ziyaret ettiler. Köy Muhtarı ve çiftçilerle köy kahvesinde toplantı ve 
görüşmeler yapıldı. Uygulamalı olarak köy ve köylünün sorunları tartışıldı. Özellikle kapalı ahır sisteminin 
yaygın olduğu ve bu nedenle hayvan başına verimin 10-15 litre düşük alındığı saptandı. Danışmanlar, açık ahır 
sisteminin yaygınlaşması halinde verimin 25-30 litreye çıkabileceğini belirttiler. Modern sulama yöntemlerinin 
etkin ve doğru kullanımı konusunda da önerilerde bulundular. Ayrıca köyde 2-5 saatleri arasında sulama için 
elektrik enerjisine yüklenilmesi nedeniyle elektrik kesilmesi, sulama kayıpları ve işgücü kayıpları saptanıldı. 
Sulama alışkanlıklarının gece ve sabahın erken saatlerinde yapılması önerildi. Köyde sorunlara yönelik posterler 
hazırlanarak sertifika programının uygulanması üreticilerle birlikte gerçekleşti.

RİZE 
Şubemiz tarafından üyelerimizin katkı ve katılımlarıyla 
birlikte 4 Eylül 2009 Cuma günü bir iftar yemeği 
düzenlendi. Çay İşletmeleri Genel Müdürlüğünün 
Sosyal Tesislerinde düzenlenen iftar yemeğine Rize 
Belediye Başkanı Sn. Halil BAKIRCİ,  ÇAYKUR 
Genel Müdürü Sn. Ekrem YÜCE, ODA Başkanımız 
Sn. Gökhan GÜNAYDIN, Trabzon Şube Başkanı 
Sn. Mehmet TAÇOĞLU ve Yönetim Kurulu Üyeleri 
katıldı. 

ODA Başkanımız Gökhan GÜNAYDIN ile birlikte ÇAYKUR Genel Müdürü Sn Ekrem YÜCE’yi makamında 
ziyaret ettik. Yaklaşık bir saat süren ziyarete Trabzon Şube Başkanımız Sn. Mehmet TAÇOĞLU ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri de katıldılar. 

ODA Başkanımız Gökhan GÜNAYDIN’ın katılımıyla 4 Eylül 2009 tarihinde Şube Danışma Toplantısı 
gerçekleştirildi. Yönetim Kurulumuz, Trabzon Şube Başkanı, Yönetim Kurulu üyeleri ve bir grup meslektaşımız 
ile şubemizin eğitim ve toplantı salonnda gerçekleştirilen toplantıda, ODA Başkanımız gündemdeki konularla 
ilgili olarak Oda görüşleri ve çalışmaları hakkında üyelerimize bilgiler verdi. Toplantıya katılan üyelerimiz de 
ileriki dönemlerde Odamız tarafından yapılabilecek çalışmalar konusunda kendi görüş, öneri ve sorularını dile 
getirdiler. Toplantıdan sonra Trabzon’un Sürmene ilçesinde bulunan ve restore edilerek turizme kazandırılan 
Memiş Ağa Konağına bir gezi düzenlendi. 

ŞUBELERİMİZDEN
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SAMSUN
Şubemizde 31 Ağustos 2009 tarihinde başlayan ve 18 Eylül 2009 tarihinde yapılan sınavla sona eren “Tarımsal 
Yayım ve Danışmanlık Eğitimi” sonunda 18 meslektaşımız daha danışman olmaya hak kazandı. Katılımcılara 
sertifikaları Bakanlık onayından sonra verilecektir.

Şubemiz önderliğinde 2 Temmuz 2009 tarihinde Samsun’da TMMOB Çevre Mühendisleri Odası Samsun 
Temsilciliği ve Samsun Tabip Odası ile birlikte Türkiye’ de GDO’lu Üretime ve Tüketime Hayır başlıklı basın 
açıklaması yapıldı.

 
 ŞANLIURFA

Şubemiz Yönetim Kurulu, 21 Temmuz 2009 
tarihinde, ilimize yeni atanan Vali Nuri OKUTAN ‘ı 
ziyaret etti. 

Yeni alınan hizmet yeri ile ilgili çalışmalar yerinde 
incelenerek, ODA’mıza yakışır bir düzenleme 
yapılmasına yönelik çabalarımız devam etmektedir.

İlimizde Tarım İl Müdürlüğü tarafından 17 Ağustos 
2009 tarihinde düzenlenen, “Tarım Havzaları Üretim 
ve Destekleme Modeli” tanıtım toplantısına, Şubemiz 
Başkanı Abdullah MELİK katıldı.

 TEKİRDAĞ
Şubemizde Tekirdağ İli Koordinasyon Kurulu Genel 
Sekreterini belirlemek üzere toplantı yapıldı. Toplantının 
sonunda Genel Sekreterlik görevine Şube Başkanımız Dr. 
Cemal POLAT oybirliği ile seçildi. Toplantıya TMMOB 
Bileşeni 12 oda temsilcisi katıldı. CHP Tekirdağ Milletvekili 
Faik ÖZTRAK, Belediye Meclis Üyeleri ve CHP İl 
Yöneticileri 6 Temmuz 2009 tarihinde Şubemizi ziyaret 
etti. Odamız Yönetim Kurulu üyelerinin de hazır bulunduğu 
toplantıda tarım sektöründe yaşanan gelişmeler ve Odamız 
çalışmaları ve Tekirdağ ili sorunları değerlendirildi.

AKP İl – İlçe Yönetimi ve Tekirdağ Milletvekilleri Necip 
TAYLAN ve Ziyaeddin AKBULUT, 14 Temmuz 2009 
tarihinde ODA’mıza ziyarette bulundular. Heyet ile Tarım 
Sektörü, İlimizde kurulmak istenen Termik Santraller ve 
ODA çalışmalarımız ile ilgili değerlendirilmeler yaptık.

Tekirdağ Kent Konseyi seçimli 3. Genel kurul Toplantısı 
Belediye Kültür Merkezi’nde 7 Ağustos 2009’da geniş 
çaplı bir katılım ile gerçekleşti. Genel kuruldaki seçimler 
sonucunda Şube Bakanımız Dr. Cemal POLAT Yürütme 
Kuruluna seçildi.

TMMOB İl Koordinasyon Kurulu adına 12 Ağustos 2009 tarihinde İlimizde Yaşanan Sel Felaketi İle ilgili Başkanımız 
Dr. Cemal POLAT yazılı bir basın açıklaması yaptı. Basın açıklaması ilimizdeki tüm yerel basında yer aldı. 15 Eylül 
2009 tarihinde TMMOB bileşenleri olarak “Toprağımıza Suyumuza ve Geleceğimize Sahip Çıkıyoruz” başlıklı bir 
yazılı basın açıklaması yapıldı. 

İlimizde 26.08.2009 tarihinde askıya çıkartılan 1/100.000’lik Ergene Havzası Trakya Alt Bölgesi Revizyon 
Çevre Düzeni Planı ile ilgili olarak, Şube Başkanımız Dr. Cemal POLAT 25 Eylül 2009 tarihinde İl Çevre 
Orman Müdürlüğü’ne itirazda bulundu. Şube Başkanımız Dr. Cemal Polat’ın Genel Sekretaryasını yürüttüğü İl 
Koordinasyon Kurulu, 29 Eylül 2009’da Mimarlar Odası toplantı salonunda TMMOB Bileşenleri ile ortaklaşa, 
“1/100.000’lik Ergene Havzası Trakya Alt Bölge Revizyon Çevre Düzen Planı itirazları ve gerekçeleri” ile ilgili 
basın toplantısı düzenledi. Şubemizce 28 Eylül - 16 Ekim 2009 tarihleri arasında düzenlenen “Tarımsal Yayım ve 
Danışmanlık Eğitimi”, Yrd. Doç. Dr. Dilek ÖZER eğitmenliğinde başladı. Eğitime sonraki haftalarda Yrd. Doç. Dr. 
Tecer ATSAN, Prof. Dr. Yaşar AKTAŞ ile devam edilecektir. Eğitime 15 kursiyer katılmaktadır.
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TRABZON
Trabzon Tarım İl Müdürlüğü tarafından, 19 Ağustos 
2009 Çarşamba günü Ticaret ve Sanayi Odası Toplantı 
Salonu’nda, “Tarım Havzaları Üretim ve Destekleme 
Modeli Tanıtım Toplantısı” gerçekleştirildi. Toplantıya 
Şube Başkanımız Mehmet TAÇOĞLU ve Saymanımız 
Avni AYDIN katıldı.
Tarım ve Köyişleri Bakanlığı Teşkilatlanma ve Destekleme 
Genel Müdürlüğü’nce 15 Ekim 2009 tarihinde ulusal 
bazda yapılacak olan “Dünya Kadın Çiftçiler Günü” 
kutlamalarının ilimiz koordinatörlüğünde yapılması 
planlanmıştır. “15 Ekim Dünya Kadın Çiftçiler Günü” 
etkinliklerinin devamı niteliğinde, ilimizde “Bölgesel 
Kırsal Alanda Kadın Çalıştayı” yapılacaktır. Çalıştay 
kapsamında gerçekleştirilecek çalışmalara meslek odası 
olarak katılım sağlayacak olan Şubemiz, ilk adım olarak 
AKPi Trabzon Milletvekili Safiye SEYMENOĞLU ile 
Tarım İl Müdürlüğü yetkililerini Şubemizde bir araya 
getirmiş ve gerçekleştirilecek çalışmalar konusunda yararlı 
bir görüşme ortamı oluşmasına katkı sağlamıştır.
İl Koordinasyon Kurulu Bileşenleri 3 Ağustos 2009’da 
Şubemizde bir toplantı yaparak; Trabzon Kent 

Sempozyumu çalışmaları, Trabzon-Erzincan Demiryolu, 
TMMOB İstihdam Sempozyumu Çalıştayı, Şinik Organize 
Sanayi Bölgesi çalışmaları, KKTC Başbakanı Derviş 
EROĞLU’nun Trabzon’a daveti ve Doğu Karadeniz 
Bölgesi’nde yaşanan sel baskınlarını ele aldı.
Şubemizde 8 ve 27 Temmuz 2009 tarihlerinde Sorumlu 
Yöneticiler ile toplantılar yapılarak, görüş alışverişinde 
bulunuldu. Çalışma şartlarında çeşitli şikayetleri bulunan 
Sorumlu Yöneticiler yaşadıkları sorunları özetleyebilecekleri 
bir anket formu doldurdular. 29 Mart 2009 tarihindeki yerel 
seçimlerden başarı ile çıkan Eski Yönetim Kurulu Üyemiz 

Akçaabat-Şinik Belediye Başkanı Cemil PEHLEVAN, ODA’mız üyesi Beşikdüzü Belediye Başkanı Ramis UZUN 
ve meslektaşımız Sürmene-Yeniay Belediye Başkanı İbrahim SEDEF ile bir araya gelen Yönetim Kurulumuz, 
yerel yönetimler, mesleğimiz ve ülke tarımının ele alındığı bir toplantı düzenledi. 22 Temmuz 2009 Çarşamba günü 
Merkez ve İlçe Ziraat Odası Başkanları ile bir araya geldik. Yapılan görüşmede, fındık konusundaki yeni gelişmeler 
hakkında fikir alışverişinde bulunuldu. 
Makine Mühendisleri Odası Trabzon Şubesi’nde 6 Temmuz 2009 tarihinde düzenlenen İl Koordinasyon Kurulu 
Toplantısında “Trabzon Kent Merkezi Ulaşım Problemleri, Kent Sempozyumu ve TMMOB İstihdam Sempozyumu” 
konuları üzerinde görüşüldü. Toplantıya, Şube Başkanımız Mehmet TAÇOĞLU ve II. Başkanımız Yrd. Doç. 
Dr. Nadir BAŞÇINAR katıldı. Bir toplantıya katılmak üzere ilimizde bulunan Eskişehir Şube Başkanı Yusuf 
KIZILDAĞ, 1 Temmuz 2009 tarihinde Şubemizi ziyaret etti. Yusuf KIZILDAĞ ile Yönetim Kurulu Üyelerimiz; Eskişehir ve Trabzon’daki Ziraat Mühendislerinin ortak 
sorunları üzerinde görüş alışverişinde bulundular. Şubemiz lokalinde 1 Temmuz 2009 tarihinde 2009 yılı Kamulaştırma Bilirkişileri ile toplantı yapıldı. Şube Başkanımız 
Mehmet TAÇOĞLU’nun Başkanlığında gerçekleştirilen toplantıda bilirkişilik uygulamaları değerlendirilip, bilirkişiliğin yürütülmesinde yaşanan sıkıntılar görüşüldü.
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VAN
Van Şubemiz tarafından 3-21 Ağustos 2009 tarihleri 
arasında Tarımsal Yayım ve Danışmanlık Eğitimi 
düzenlendi. Eğitimde, Yrd. Doç. Dr. Hacer ÇELİK ve Yrd. 
Doç. Dr Atilla KESKİN ders verdi. Van İl Koordinasyon 
Kurulu (İKK) tarafından çeşitli tarihlerde düzenlenen Van 
Kent Sempozyumu hazırlık toplantılarına Şube Başkanımız 
M. Necip ALTUNLİ ile Yönetim Kurulu Yedek üyelerimiz 
Yunus HAYLAZ ve Gülfidan Güç ENGİN katılım 
sağladılar. İlimize yeni atanan Van Valisi Sn. Münir 
KARALOĞLU, İKK tarafından 15 Ağustos 2009 tarihinde 
makamında ziyaret edildi. Ziyarete Şubemizi temsilen II. 
Başkanımız Yusuf SEVMİŞ katıldı. 
Van Belediyesi öncülüğünde 16 Eylül 2009 tarihinde 
düzenlenen Van Kent Konseyi Toplantısına, Şube 
Başkanımız M. Necip ALTUNLİ katılım sağladı. Yapılan 
toplantıda, Kent Konseyi Komisyonu oluşturuldu. Çevre 
ve Tarım Komisyonu Başkanlığına da Şube Başkanımız M. 
Necip ALTUNLİ seçildi.  Van İKK tarafından eski Şube 
Başkanımız rahmetli Tekin TURAN adına Van’ın Edremit 
ilçesinde yaptırılan Anıt Çeşme, 30 Eylül 2009 tarihinde 
TMMOB Genel Başkanı Mehmet SOĞANCI tarafından 
törenle hizmete açıldı. Açılışa, Şube Başkanımız, 
Yönetim Kurulu üyelerimiz, ODA’mız üyeleri, TMMOB 
Bileşenlerinin Başkan ve Temsilcileri katılım sağladılar.
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AKSARAY
Aksaray İl Temsilcisi Doğan İPEK ve bir grup üyemizle 
birlikte SÜTAŞ’a ait Bursa Karacabey Eğitim Çiftlikleri, 
Üretim Çiftlikleri ve SÜTAŞ Tesislerini gezdi. Söz 
konusu gezi, hayvansal üretim, üretici eğitimi, hayvan 
beslenmesi ve hastalıktan ari işletme konularında fayda 
sağladı.

ARTVİN
İl Temsilciliğimiz 27 Eylül 2009 tarihinde düzenlediği 
toplantıyla ilimizde çalışan meslektaşlarımızı bir araya 
getirdi. İl Temsilcisi Kılıçhan GÜMÜŞ, üyelerimizin 
birbirleriyle tanışmalarını, kaynaşmalarını sağlamak 
ve mesleki dayanışmayı arttırmayı amaçladıklarını 
söyledi. Toplantıda Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın 
yeni fındık destekleme modeli tartışıldı ve 2010 yılı 
Kamulaştırma Bilirkişiliği görüşüldü.

ÇANKIRI
Çankırı İl Temsilciliğimizin iftar yemeği, 10 Eylül 2009 perşembe günü, ODA Başkanımız Dr. Gökhan Günaydın, II. 
Başkanımız Dr. Turhan TUNCER, Çankırı Belediye Başkanı İrfan DİNÇ, Em Md. Yrd. Mustafa HARPUT, Defterdar 
Durmuş KUŞAK, Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Ziya ŞİMŞEK, Tarım İl Müdürü Mustafa ALTUN, Çankırı İl Temsilcimiz 
Celal KAMAN, Temsilci Yardımcımız Ahmet BAŞATAÇ, İl İdare Kurulu Müdürü Osman ÖRDEK, Orman Fak. Öğ. 
Üyesi Dr. Selahattin İPTAŞ ve meslektaşlarımızın katılımıyla gerçekleştirildi. Celal KAMAN, yaptığı kısa konuşmada; 
göreve geldiğinden bu yana kendilerine desteğini esirgemeyen Yönetim Kurulu ve tüm üyelerine katkılarından, katılım-
larından dolayı teşekkür etti. 
ODA Başkanımız Dr. Gökhan GÜNAYDIN da şöyle konuştu:
“Konuşmamın başlangıcında hepinizi sevgiyle, saygıyla selamlıyorum. Değerli arkadaşlar bizler çok büyük bir tarım 
camiasıyız. Çankırı ilinin en büyük temsilciliği yine ODA’mıza ait. 1933 yılından bu yana Türkiye’de fakültelerimizden 
ziraat mühendislerimiz mezun oluyor.  Bugün 86 binin üzerinde mezun vermiş bir camiayız. Mezunlarımızdan aktif ça-
lışma yaşamı içinde olanlar, bugün emeklerinin karşılığını hayattan almak çabası içerisindeler. Ayrıca şunu hiçbir zaman 
unutmayalım ki gıda güvenliği yani insanın beslenme ihtiyacı son derece stratejik bir konudur. Hele bu bizim ülkemizde 
çok daha fazla stratejiktir. Neden? Arkadaşlar çünkü Türkiye’nin 1980 yılında yalnızca 44,5 Milyon nüfusu vardı. Bugün 
Türkiye 71,5 milyon nüfusa sahiptir. Nüfus projeksiyonları gösteriyor ki bu ülke 100 milyon olacak.
Yani bu topraklarda 30 milyon daha yurttaşımız yaşayacak. İşte biz bu topraklarda, bu sularda bitkisel hayvansal üretim 
ve su ürünleri üretimi yaparak, tüm ülkenin ve halkımızın besin ihtiyacını karşılamakla görevli bir topluluğuz. Bu iş sanıl-
dığı kadar kolay değil çünkü babadan kalma yöntemlerle bu işin artık sürdürülebilir olmadığını görüyoruz. Daha bilimsel, 
daha mühendisliğe önem veren bir yapının önümüzde durması gerekir.
Ramazanlar insanın nefsini kontrol etmekte kullanılan çok önemli bir araç olması yanında, yoksulu zayıfı düşünmeyi 
bize bir kez daha hatırlatan zaman dilimleridir. Fakirin, yoksulun yanında olmak, onların tok olup olmadığını bilmek 

gerekiyor. Aslında bu memlekette yaşayan ve bu memlekette okumuş olan biz aydın insanlara, onları takip etme görevi düşüyor. Bu çerçevede, bir küçük acımı sizlerle 
paylaşarak sözlerimi bitirmek istiyorum. Silivri’de, Saray’da, Tekirdağ’da, İstanbul’da çok büyük bir sel felaketi ile karşı karşıya kaldık. 30’un üzerindeki yurttaşımız ha-
yatını kaybetti. Bir fotoğrafı sizlerle paylaşayım: Erzurum’un Pasinler İlçesinden Saray’a gelen bir baba, bir anne ve üç tane küçücük yavrumuz, Saray’da bir hayvancılık 
işletmesinde çalışıp-yaşamaya gayret ederken, sel felaketinde hayatlarını kaybettiler. Elbette burada tüm toplumun ve kamu yöneticilerinin almaları gereken dersler vardır. 
Mühendisliğin ne denli önemli olduğunu vurgulamak için söylüyorum.
Hayvancılık işletmelerinin planlanmasına dair yönetmelik var arkadaşlar. Ve bu yönetmelik Ziraat Mühendislerini proje çizmekten alıkoyuyor. Yani o işletmenin projesini 
Ziraat Mühendisi çizmiş olsa idi o dağın eteğinde sellere teslim edilecek hayvancılık işletmesi kesinlikle kurulmuş olmazdı. Demek ki biz kendi özlük haklarımızı geliştir-
mek ve bunu vatanın, milletin yararına sunmak için daha fazla çaba göstermek, eksikliklerimizi kapatmak için daha çok çalışmak zorundayız. 
Bu bir taraftan kendi mesleğimize hizmet etmek, bir taraftan da ülkeye hizmet etmek anlamına geliyor. Ben bu düşüncelerle bu güzel geceyi düzenleyen, sizlerle bir 
kez daha buluşmayı sağlayan Çankırı İl Temsilciliği’ne başta sevgili Başkan Celal Kaman olmak üzere tüm yönetici kardeşlerimize huzurlarınızda teşekkür ediyorum. 
Çankırımız’ın güzide protokolünü, bizi yalnız bırakmadığı için içtenlikle selamlıyorum ve hepinize hem şahsım, hem de odam adına saygılar sunuyorum.”

GİRESUN
Odamız Genel Sekreteri Kamil 
BAYRAM İl Temsilciliğimizi 
ziyaret ederek, Temsilcimiz Recai 
GÜNDÜZ’den çalışmalarımız 
hakkında bilgi aldı.

 

      KASTAMONU
İl Temsilciliğimiz tarafından 
1 Eylül 2009 tarihinde 
iftar yemeği düzenlendi. 
Üyelerimizin yoğun ilgi 
gösterdikleri yemeğe, 
Kastamonu Üniversitesi 
Rektör Yrd. ve Fen Ed. Fak 
Dekanı Prof. Dr. Süleyman 
TABAN, Tarım İl Müdürü 
İhsan EMİRALİOĞLU 
ile değişik kurum ve 
kuruluşlarda çalışan ziraat 
mühendisleri ile emekli 
üyelerimiz katıldılar. 

        KIRKLARELİ
12 Eylül darbesini kınamak ve protesto etmek amacıyla, 
12 Eylül 2009 günü Kırklareli KESK Şubeler Platformu 
tarafından Kırklareli Cumhuriyet Meydanında 
düzenlenen “YÜRÜYÜŞ ve BASIN AÇIKLAMASI”na 
TMMOB Kırklareli İKK Yönetim Kurulu Üyeleri ve 
üyelerimizle birlikte katılarak destek verdik.

  

   SİİRT
Siirt fıstığı 2009 yılı rekoltesi ve Siirt fıstığı ile ilgili coğrafi tescil konularına 
açıklık getirmek üzere basın toplantısı yapıldı.

İL TEMSİLCİLİKLERİMİZDEN
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İSMET GÜNEY

1948 Bulgaristan doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi 1972 yılı mezunu ve 6936 sicil numaralı üyemiz İsmet GÜNEY yaşamını 
yitirmiştir. GÜNEY, 1972-1981 yılları arasında Van, Kütahya ve Bursa Toprak-Su Bölge Müdürlüklerinde görev aldıktan sonra, 1981-1991 
döneminde serbest olarak çalıştı. Bursa Köy Hizmetleri İl Müdürlüğü’nde geçici olarak görev yaptıktan sonra, Uludağ Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi’nde öğretim görevlisi olarak hizmet verdi. GÜNEY, son olarak Uludağ Üniversitesi Mustafa Kemal Paşa Yüksekokulu’nda öğretim 
görevlisiyken emekliye ayrıldı. TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Bursa Şube kuruluşunda, Yönetim Kurulu Üyesi olarak görev yapan 
GÜNEY, sonraki yıllarda da meslek örgütlülüğüne katkılarını sürdürdü.  Ailesine, sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

Prof. Dr.  
EMİN EKİZ

1926 Isparta doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi (AÜZF) 1952 yılı mezunu ve 1963 sicil numaralı 
üyemiz Emin EKİZ yaşamını yitirmiştir. 1954-1959 yılları 
arasında Tarım Öğretmenliği ve Tarım Şefliği görevinde 
bulunan EKİZ, 1959 yılında AÜZF’ye asistan olarak girdi. 
1964’te doktor, 1970’te doçent, 1980 yılında profesör 
oldu.  1973 yılında Fransa’da Endüstri Bitkileri ile ilgili 
araştırmalarda bulundu. Yayınlanmış 47 adet bilimsel 
yayını olan EKİZ, ayrıca Isparta’nın Gelendost İlçesinde 
elma üretimini başlatan isim oldu. 1993 yılında emekliye 
ayrıldı. Ailesine, sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza 
başsağlığı dileriz.

ÖMER ÖNER

1978 yılı Beşalan köyü/Rayhanlı/HATAY doğumlu, 
Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi 2003 yılı mezunu 
ve 38106 sicil numaralı üyemiz Ömer ÖNER yaşamını 
yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza 
başsağlığı dileriz.

DURMUŞ KALIP

1971 Ereğli/Konya doğumlu, Akdeniz Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi 1993 yılı mezunu ve 29801 sicil numaralı üyemiz 
Durmuş KALIP yaşamını yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine 
ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

 

KENAN ÖZER

1966 Erzurum doğumlu, Çukurova Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi 1990 yılı mezunu ve 16087 sicil numaralı üyemiz 
Kenan ÖZER yaşamını yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine 
ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

RAHİME SÖZMEN 
(YILDIZ)  

1959 Denizli Acıpayam/Yeşilyuva doğumlu, 16457 
sicil numaralı üyemiz Rahime SÖZMEN (YILDIZ), 
27 Ağustos 2009 tarihinde yaşamını yitirmiştir. Ankara 
Üniversitesi Ziraat Fakültesi Zootekni Bölümünden 1981 
yılında mezun olan Rahime SÖZMEN, Balıkesir-Gönen 
Tarım İşletmesi, Antalya-Kepez Su Ürünleri Müdürlüğü, 
Diyarbakır-Kulp İlçe Müdürlüğü ve 1989-2002 yıllarında 
da Tarım ve Köyişleri Bakanlığı Konya İl Müdürlüğü’nde 
çalıştıktan sonra emekli olmuştu. Ailesine, sevenlerine ve 
tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

FARİS GERDANERİ

1938 Tokat doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
mezunu, 2616 sicil numaralı üyemiz Faris GERDANERİ 
yaşamını yitirmiştir. GERDANERİ, Tarım ve Köyişleri 
Bakanlığı’nda Genel Müdür Yardımcılığı görevinde 
bulunduktan sonra emekli olmuştu. Ailesine, sevenlerine 
ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

 
M.ERHAN GÖKALP

1932 doğumlu, 313 sicil numaralı üyemiz M. Erhan 
GÖKALP yaşamını yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine ve 
tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

KAYHAN ATASU

1921 Buhara/Rusya doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi 1949 yılı mezunu ve 1216 sicil numaralı üyemiz 
Kayhan ATASU, 15 Ağustos 2009 tarihinde yaşamını 
yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza 
başsağlığı dileriz.

MÜFİT GÜLDÜR

1943 İstanbul-Beşiktaş doğumlu, Ankara Üniversitesi 
Ziraat Fakültesi 1967 yılı mezunu ve 5013 sicil numaralı 
üyemiz Müfit GÜLDÜR yaşamını yitirmiştir. GÜLDÜR, 
askerlik görevini tamamladıktan sonra Hacettepe 
Üniversitesi’nde Çiftlik Müdürü olarak göreve başladı. 
Peyzaj Planlama Müdürlüğü ve Güzel Sanatlar Fakültesi 
İç Mimari Bölümü’nde Öğretim Görevlisi görevlerinde 
bulunduktan sonra 2000 yılında emekli oldu. Ailesine, 
sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz. NADİR ÖZTÜRK

1963 Antalya-Serik doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi 1987 yılı mezunu ve 30214 sicil numaralı üyemiz 
Nadir ÖZTÜRK’ü bir trafik kazası sonucu kaybettik. 
Ailesine, sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı 
dileriz.

İBRAHİM YENİCESU
644 sicil numaralı üyemiz İbrahim YENİCESU yaşamını yitirmiştir. Edremit 
Zeytincilik İstasyonu Müdürü ve Yalova Bahçe Kültürleri Araştırma Enstitüsü 
Müdürlüğü yapan YENİCESU, uzun yıllar Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nda çalıştı. 
Türkiye’ye ilk İspanyol usulü dolgulu zeytini kendisi getirdi. Ailesine, sevenlerine 
ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

AKIN SÖZERİ

1947 doğumlu, Atatürk Üniversitesi Ziraat Fakültesi 
1975 yılı mezunu ve 8275 sicil numaralı üyemiz Akın 
SÖZERİ yaşamını yitirmiştir. Ailesine, sevenlerine ve tüm 
meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

AHMET AKMAN  
6526 sicil numaralı üyemiz Ahmet AKMAN yaşamını yitirmiştir. Ailesine, 
sevenlerine ve tüm meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.

FERUDUN CELBİŞ

1939 İstanbul doğumlu, Ankara Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi mezunu ve 3795 sicil numaralı üyemiz Hasan 
Ferudun CELBİŞ 29 Ağustos 2009 tarihinde yaşamını 
yitirmiştir. CELBİŞ, Tarım ve Köyişleri Bakanlığı’nın 
çeşitli birimlerinde görev yaptıktan sonra 1993 
yılında emekli olmuştu. Ailesine, sevenlerine ve tüm 
meslektaşlarımıza başsağlığı dileriz.
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